
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. 'Αδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Θ. Μπακογιάννη και

Μ. Ρεπούση, σελ. 5105
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Μετσόβου, σελ. 5108
3. Ανακοινώνεται ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβου-

λευτικής Δεοντολογίας καταθέτει την  έκθεσή της στην αί-
τηση της εισαγγελικής αρχής για τη χορήγηση άδειας
άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτού, σελ. 5105

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 5115

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 5087-5089
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

5089-5103
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας: 
i) σχετικά µε τη στελέχωση των κενών περιφερειακών ια-

τρείων άγονων και νησιωτικών περιοχών από τους γιατρούς
που υπηρετούν τη στρατιωτική τους θητεία, σελ. 5104

ii) σχετικά µε τη σχεδιαζόµενη κατάργηση του Ινστιτούτου
Φαρµακευτικής  Έρευνας και Τεχνολογίας (ΙΦΕΤ), σελ. 5107

β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα αποτε-
λέσµατα ελέγχου των εξωχώριων (off shore) εταιρειών στην
Κύµη Ευβοίας, σελ. 5105

γ) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την καθυστέρηση στην εκδί-
καση των διοικητικών και δικαστικών εκκρεµοτήτων του
έργου "Παράκαµψη Σπάρτης, Τµήµα Σκούρα-Πυρί", σελ.
5108

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας: 

i) σχετικά µε τη χορήγηση του εφάπαξ στους συνταξιού-
χους του δηµοσίου και τους ένστολους, σελ. 5110

ii) σχετικά µε τη σύµβαση κατασκευής του έργου "Επι-
σκευή - ενίσχυση του κτιρίου ΙΚΑ - ΕΤΑΜ (Πειραιώς 64) για
τη στέγαση της Διοίκησης του ΙΚΑ - ΕΤΑΜ Α’ Φάση", σελ.
5112

iii) σχετικά µε τη λήψη µέτρων στήριξης των αστέγων, σελ.
5114

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ., σελ. 5087-5117

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 5115
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 5115

Β. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 5107
ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ Ι. , σελ. 5112, 5113
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 5110, 5111
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ Σ., σελ. 5105, 5106
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 5104, 5105
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 5106, 5107
ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ Π. , σελ. 5104
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 5110, 5111, 5112, 

5113, 5114, 5116
ΠΕΤΡΑΚΟΣ Α. , σελ. 5108, 5109
ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ Α. , σελ. 5109
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 5107, 5108
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 5114, 5116

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΔ’

Τρίτη  4 Δεκεµβρίου 2012



Αθήνα, σήµερα στις 4 Δεκεµβρίου 2012, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΛΕΩΝΙΔΑ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο Πετράκο,
Βουλευτή Μεσσηνίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η προϊσταµένη της Χηµικής Υπηρεσίας
Χαλκίδας αιτείται την υιοθέτηση πρότασής της που αφορά τη
διατήρηση της Χηµικής Υπηρεσίας Χαλκίδας µετά τη συγχώ-
νευση των τεσσάρων χηµικών υπηρεσιών της ανατολικής Στε-
ρεάς Ελλάδος σε µία.

2) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή Ένωση Δήµων Θεσσα-
λίας αιτείται την άµεση ολοκλήρωση του έργου που αφορά τη
µερική εκτροπή του  Αχελώου.

3) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων
Γλωσσών Νοµού Καρδίτσας αιτείται την επανεξέταση των διατά-
ξεων του  πρόσφατου νοµοσχεδίου που ανατρέπουν πλήρως το
θεσµικό πλαίσιο που διείπε τις προϋποθέσεις ίδρυσης, λειτουρ-
γίας και διδασκαλίας στα κέντρα ξένων γλωσσών.

4) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Αποφοίτων Στρατιωτικών
Σχολών Αξιωµατικών Σωµάτων αιτείται την τροποποίηση του συν-
ταξιοδοτικού συστήµατος του δηµοσίου.

5) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Λίµνης Πλαστήρα, Νοµού Καρ-
δίτσης εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την έλλειψη αγροτικών
ιατρών στις τοπικές κοινότητες.

6) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβεστικού Σώ-
µατος Περιφέρειας Θεσσαλίας διαµαρτύρεται για την απόφαση
αναδιοργάνωσης του Πυροσβεστικού Σώµατος που καταργεί την

8η ΕΜΑΚ Θεσσαλίας.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην επίλυση του
προβλήµατος λειτουργίας του φωτεινού σηµατοδότη στην οδό
Μητροπόλεως στο Αίγιο του Νοµού Αχαΐας.

8) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Τοπικού Παραρ-
τήµατος Κυκλάδων της Περιφερειακής Ένωσης Δήµων Νοτίου
Αιγαίου και Δήµαρχος Σύρου- Ερµουπόλεως επισηµαίνει τα σο-
βαρά προβλήµατα που δηµιουργούνται στις Κυκλάδες από τις
συνεχείς διακοπές και µετατροπές ακτοπλοϊκών δροµολογίων.

9) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗ-
ΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Καστα-
µούλας αιτείται την επίλυση θέµατός του που αφορά κατεδάφιση
κατοικίας του στην κυριότητα της οποίας εµπλέκεται και το ελ-
ληνικό δηµόσιο.

10) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  πολίτες της ευρύτερης περιοχής
της Νεµέας του Νοµού Κορινθίας αιτούνται τη δηµιουργία Κέν-
τρου Εξυπηρέτησης Φορολογουµένων στη Νεµέα.

11) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Θέκλα  Κλαυδίτου-Σιδηρο-
πούλου διαµαρτύρεται για την πολύµηνη καθυστέρηση στην
καταβολή προνοιακών επιδοµάτων στα άτοµα µε ειδικές ανάγ-
κες.

12) Ο Βουλευτής Ρεθύµνης κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ανωγείων Νοµού Ρεθύµνου
αιτείται την επανεξέταση των γεωγραφικών κριτηρίων, έτσι ώστε
ο ορεινός Δήµος Ανωγείων να ενταχτεί στην Α’ ή στη Β’ γεωγρα-
φική ζώνη για τη χορήγηση επιδόµατος πετρελαίου θέρµανσης.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αγροκτηνοτρόφοι της περιοχής
Ηρακλείου Κρήτης αιτούνται την επίλυση θέµατος που αφορά τα
εικονικά και πλαστά τιµολόγια τα οποία φαίνεται να έχουν χρη-
σιµοποιήσει πολλοί αγροκτηνοτρόφοι για την επιστροφή του
ΦΠΑ.

14) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Παραγωγών
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Ενέργειας µε Φωτοβολταϊκά αιτείται τη τροποποίηση διατάξεων
του ν. 4093/2012 σχετικά µε την επιβολή οριζόντιας εισφοράς
επί του κύκλου εργασιών των φωτοβολταϊκών µονάδων από 25-
30%.

15) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Περιφερειάρχης Κρήτης και ο Αντιπε-
ριφερειάρχης Χανίων αιτούνται την άµεση κάλυψη των κενών θέ-
σεων εκπαιδευτικού προσωπικού στο ΕΠΑΛ Καντάνου.

16) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι στο νοµικό πρόσωπο ιδιω-
τικού δικαίου  «Θ.Ε.Ψ.Υ.Π.Α.» αιτούνται τη συνέχιση της χρηµα-
τοδότησης των µονάδων ψυχικής υγείας, προκειµένου αυτές να
παραµείνουν σε λειτουργία.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τις
συχνές µετακινήσεις των διµοιριών υποστήριξης.

18) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Παραγωγών Ενέρ-
γειας µε Φωτοβολταϊκά αιτείται την τροποποίηση διατάξεων του
ν. 4093/2012 σχετικά µε την επιβολή οριζόντιας εισφοράς επί του
κύκλου εργασιών των φωτοβολταϊκών µονάδων από 25-30%.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Λαθύρης αιτεί-
ται την επανεξέταση του θέµατος του ποσού, ως ενδεχόµενου
εισοδηµατικού κριτηρίου για τις µετεγγραφές φοιτητών

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Διδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού, η Οµοσπονδία
Συλλόγων Εκπαιδευτικού Προσωπικού ΤΕΙ και η Ένωση Ελλήνων
Ερευνητών αιτούνται την άµεση επίλυση των ζητηµάτων  που
έχουν προκύψει στην ακαδηµαϊκή και ερευνητική κοινότητα από
την ψήφιση του «Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής
Στρατηγικής 2013-2016».

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Κέντρων
Ξένων Γλωσσών Νοµού Αχαΐας αιτείται την τροποποίηση διατά-
ξεων του ν.4046/2012 που αφορούν στα κέντρα ξένων γλωσσών.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Ξένων Γλωσσών «PALSO» διαµαρτύρεται για την κατά-
θεση νοµοσχεδίου που θίγει θέµατα τα οποία αφορούν τον
κλάδο και ανατρέπουν το θεσµικό πλαίσιο που διέπει τις προϋπο-
θέσεις ίδρυσης, λειτουργίας και διδασκαλίας.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Φλωράς επισηµαί-
νει την αδυναµία της Κτηµατικής Εταιρείας του Δηµοσίου να
καλύψει κτηριακές ανάγκες.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Συντακτών Ηµερησίων
Εφηµερίδων Αθηνών αιτείται την επίλυση οικονοµικών και ασφα-
λιστικών αιτηµάτων των δηµοσιογράφων και διοικητικών υπαλ-
λήλων των ραδιοφωνικών σταθµών «FLASH» και «ΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑ
FM», της ιστοσελίδας «kerdos.gr», των εφηµερίδων «ΚΕΡΔΟΣ»
και «ΑΥΡΙΑΝΗ» και του τηλεοπτικού σταθµού «ALTER».

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Τυφλών
εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την πρόσφατη πράξη νοµοθε-
τικού περιεχοµένου, η οποία καταργεί ουσιαστικά µέτρα προστα-
σίας των τυφλών συνταξιούχων.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Δυτικής Αχαίας αι-
τείται την άµεση λήψη µέτρων διάνοιξης συγκεκριµένων οχετών
για την αποφυγή πληµµυρικών φαινοµένων.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Θεραπευτικό παιδαγωγικό Κέν-
τρο Πατρών Απροσάρµοστων Παιδιών «η Μέριµνα» και η Περι-
φερειακή Οµοσπονδία  Ατόµων µε Αναπηρία Δυτικής Ελλάδας
και Νοτίων Ιονίων Νήσων αιτείται την έγκριση της τροποποίησης
του Οργανισµού του Ιδρύµατος, ώστε να δοθεί η δυνατότητα πε-
ραιτέρω λειτουργίας του, αλλά και παροχής νέων υπηρεσιών σε
άτοµα µε αναπηρία.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή Εργα-
ζοµένων ΚΕΚ εκφράζει την αντίθεσή της σε διατάξεις του πολυ-
νοµοσχεδίου, οι οποίες ουσιαστικά υποβαθµίζουν τη λειτουργία
τους και τον εκπαιδευτικό τους ρόλο.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πολυτέκνων Γονέων
Νοµού Ιωαννίνων αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών της για την
προστασία της πολύτεκνης οικογένειας.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  µέλη του ΔΣ της ΔΕΗ ΑΕ αιτείται
την επίλυση θεµάτων του αποσπασµένου προσωπικού της ΔΕΗ
στον ασφαλιστικό φορέα, καθώς και τη γενικότερη λειτουργία
των παροχών υπηρεσιών υγείας.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Ινστιτούτο Εκπαιδευτικής Πο-
λιτικής διαµαρτύρεται για τη µη καταβολή των δεδουλευµένων
των εργαζοµένων και αιτείται τον άµεσο ορισµό νέου διοικητικού
συµβουλίου.

32) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εταιρεία Νόσου Κοιλιοκάκης αι-
τείται την ένταξη των πασχόντων από τη νόσο «κοιλιοκάκη» φοι-
τητών στις ειδικές κατηγορίες εισαγωγής σε ΑΕΙ και ΑΤΕΙ. 

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση των  υπη-
ρεσιών που πρόκειται να στελεχωθούν µε την τοποθέτηση των
υπό διαθεσιµότητα υπαλλήλων.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά καταγγελία
αγροτών για ύπαρξη κυκλώµατος που εισάγει ελαιόλαδο από την
Τυνησία και στη συνέχεια το εξάγει ως κρητικό.

35) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η εταιρεία «Γ.Μπάτζιος και  Σία Ο.Ε.» αι-
τείται την επίλυση θέµατος που αφορά την τιµολόγηση επέκτα-
σης φωτοβολταϊκού σταθµού.

36) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Νικόλαος Γάδος αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά την παράλειψη εξέτασης και άσκησης πει-
θαρχικής δίωξης κατά εκπαιδευτικού, ο οποίος υπέπεσε σε σο-
βαρά πειθαρχικά παραπτώµατα.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Ελληνικής Οµο-
σπονδίας Ποδηλασίας διαµαρτύρεται για τις περικοπές στον
τοµέα του αθλητισµού, όπως αυτές προβλέπονται στον κρατικό
προϋπολογισµό του 2013.

38) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλαδικός Σύνδεσµος Πα-
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ραπληγικών και Κινητικά Αναπήρων επισηµαίνει την ανάγκη δια-
τήρησης όλων των φοροαπαλλαγών που αφορούν τα άτοµα µε
αναπηρία.

39) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δίκτυο των Γυναικείων Αγρο-
τουριστικών Συνεταιρισµών Θεσσαλίας αιτείται  τον καθορισµό
κριτηρίων για την αναγνώριση των εισοδηµάτων που προέρχον-
ται από συµµετοχή σε Γυναικείους Αγροτουριστικούς Συνεταιρι-
σµούς ως αγροτικών.

40) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ
και Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ κατέθε-
σαν αναφορά µε την οποία  το Περιφερειακό Συµβούλιο Κεντρι-
κής Μακεδονίας της Πανελλήνιας Ένωσης Μουσικών ΟΤΑ κα-
ταγγέλλει ότι τα Δηµοτικά Ωδεία των Κοινωφελών Επιχειρήσεων
των Δήµων δεν λειτουργούν, επειδή οι διαδικασίες έγκρισης των
θέσεων εργασίας από τα αρµόδια Υπουργεία δεν διεξήχθησαν
εµπρόθεσµα.

41) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο  της
Ένωσης Εµποροϋπαλλήλων Νοµού Θεσσαλονίκης αιτείται τη λή-
ψη µέτρων, ώστε να υποχρεωθεί ο εργοδότης της επιχείρησης
«YSATIS» και «GOLDEN AGENT» να προχωρήσει σε άµεση κα-
ταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζόµενους.

42) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Διοικητής του Γενικού Νοσοκο-
µείου Λευκάδας αιτείται την έγκριση ανανέωσης της απόσπασης
της ιατρού κ. Ευανθίας  Κατωπόδη στο Γενικό Νοσοκοµείο Λευ-
κάδας.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις σηµαντικές
ελλείψεις εκπαιδευτικού προσωπικού στα Ειδικά Σχολεία της
Αχαΐας.

44) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου Κυκλά-
δων εκφράζει τις ενστάσεις του Επιµελητηρίου σχετικά µε τη δια-
δικασία καταβολής εισφορών στον ΟΑΕΕ και επιστροφής τους
από τον ΟΓΑ.

45) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Πάρου του Νοµού Κυκλάδων
αιτείται την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων ιατρικού, νοσηλευ-
τικού προσωπικού και διασωστών του ΕΚΑΒ, για την εύρυθµη
λειτουργία του Κέντρου Υγείας της Πάρου.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην προβλη-
µατική ρύθµιση των σηµαντικών θεµάτων των Ναυπηγείων της
χώρας µας.

47) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Νοσοκοµειακών Ια-
τρών και Κέντρων Υγείας Μαγνησίας αιτείται τη λήψη µέτρων για
την εύρυθµη λειτουργία του Αχιλλοπούλειου Γενικού Νοσοκο-
µείου Βόλου.

48) Η Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Σταµάτης Κρόκος διαµαρτύρεται για
την άνιση µεταχείριση των ιδιωτικών εκπαιδευτικών που απολύ-
θηκαν από ιδιωτικά εκπαιδευτήρια το 2010.

49) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  έξι εφοριακοί υπάλληλοι της ΔΟΥ Κέας
αιτούνται την επανεξέταση της απόφασης αναστολής λειτουρ-
γίας της ΔΟΥ Κέας.

50) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σερίφου Νοµού Κυκλάδων
αιτείται την παρέµβαση του αρµόδιου Υπουργού ώστε να επιλυ-
θεί το θέµα της υπηρεσίας παιδιάτρου στο νησί.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε παρά-
νοµες δοσοληψίες χρηµάτων βάσει φακέλων που παραδόθηκαν
από την Αµερικανική Δικαιοσύνη στο Γενικό Γραµµατέα του
Υπουργείου Δικαιοσύνης κ. Γεώργιο Σούρλα.

52) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Καθηγητών του ΕΠΑΛ και της
ΕΠΑΣ Θήρας ,ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων και το Δεκα-
πενταµελές Συµβούλιο Μαθητών του ΕΠΑΛ Θήρας και η ΕΛΜΕ
Θήρας αιτούνται την άµεση πρόσληψη καθηγητών στο Επαγγελ-
µατικό Λύκειο και την Επαγγελµατική Σχολή Θήρας.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην έλλειψη
υποδοµών του ΣΔΟΕ µε αποτέλεσµα τη µεγάλη καθυστέρηση
στη διερεύνηση σωρείας υποθέσεων.

54) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Βιο-
τεχνών Εµπόρων Νοµού Ηλείας εκφράζει την αντίθεσή της στο
ενδεχόµενο να µην διέλθει η Ολυµπία Οδός από την Ηλεία.

55) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ
και κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι
Σύλλογοι Γονέων και Κηδεµόνων των 13ου και 21ου Δηµοτικών
Σχολείων Κερατσινίου διαµαρτύρονται για τις ελλείψεις σε εκ-
παιδευτικό προσωπικό και την υποβάθµιση της πρωτοβάθµιας
εκπαίδευσης στο Κερατσίνι και ιδιαίτερα στην περιοχή της Χα-
ραυγής.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2568/04-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κυριαζίδη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 333 Β/5-11-2012
έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 2721/10-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κυριαζίδη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-963/5-11-2012
έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνι-

στικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη
απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 2795/11-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε. /82/5-11-2012 έγγραφο από τον Αναπλη-

ρωτή Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2835/11-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γιαννακάκη Μαρίας, Μουτσινά Παρίση (Πάρι), Κυρίτση
Γεωργίου, Οικονόµου Βασιλείου και Τσούκαλη Νικολάου δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/9250/12791/5-11-2012 έγγραφο  από τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2907/15-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Χρυσοβελώνη Μαρίνας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 137883/ΙΗ

ΕΞ/5-11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2955/15-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ζησιµόπουλου Πολυβίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/9255/

12799/5-11-2012  έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Άµυνας
η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 2994/16-10-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Τζάκρη Θεοδώρας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 137916/ΙΗ ΕΞ/5-

11-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 3114/18-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 346/5-11-2012 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η έκτη µε αριθµό 1475/10-9-2012 ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς κ. Παρίση Μουτσινά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τη στελέχωση των κενών περιφερειακών ιατρείων άγονων και νη-
σιωτικών περιοχών, από γιατρούς που υπηρετούν τη στρατιωτική
τους θητεία.

Ο κ. Μουτσινάς έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, όπως αποδεικνύεται από επανειληµµένες και

επίµονες ερωτήσεις συναδέλφων και στα προηγούµενα κοινο-
βούλια, αλλά και στο τωρινό, έχει διαπιστωθεί ότι καταγράφονται
µεγάλες ελλείψεις στα περιφερειακά ιατρεία και τα κέντρα
υγείας δυσπρόσιτων, ορεινών και νησιωτικών περιοχών κυρίως,
µε αποτέλεσµα οι κάτοικοι να βρίσκονται σε εξαιρετικά δυσµενή
θέση.

Η κατάργηση της υποχρεωτικότητας της θητείας σε περιφε-
ρειακό ιατρείο για την έναρξη της ειδικότητας, η µείωση των απο-
δοχών, η κατάργηση των κινήτρων οδήγησαν στην έλλειψη
ενδιαφέροντος των γιατρών να στελεχώσουν τα περιφερειακά ια-
τρεία, αυτών των περιοχών ιδιαίτερα, δηµιουργώντας τεράστιο
πρόβληµα στους συµπολίτες µας και κυρίως στους ηλικιωµένους.

Έτσι πολλά ιατρεία σε πολλές τέτοιες περιοχές, ορεινές και
νησιωτικές και µετά από αλλεπάλληλες προκηρύξεις ενδιαφέ-
ροντος δεν έχουν στελεχωθεί. Βέβαια αυτά είναι προβλήµατα
που εσείς τα γνωρίζετε καλύτερα και πώς θα τα χειριστείτε.
Όσον αφορά τους γιατρούς, αν υπάρχει επιστροφή σε ένα προ-
ηγούµενο καθεστώς ή όχι, δεν το γνωρίζω, αλλά σίγουρα υπάρ-
χει αυτή η αναγκαιότητα.

Υπάρχει όµως µια αναλυτική πρόταση που διαφαίνεται µέσα
από τη διάταξη της παραγράφου 1 του άρθρου 40 του ν. 3421/
2005. Προβλέπεται ότι µε ειδικό προεδρικό διάταγµα που εκδί-
δεται µετά από πρόταση των Υπουργών Εθνικής Άµυνας και
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης ή των Υπουργών Εθνικής
Άµυνας και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µπορεί να επι-
τρέπεται η διάθεση σε περιφερειακά ιατρεία ή κέντρα υγείας
οπλιτών, πτυχιούχων ιατρικής, εφόσον έχουν συµπληρώσει του-
λάχιστον τετράµηνη πραγµατική στρατιωτική υπηρεσία.

Επειδή πολλά από τα περιφερειακά ιατρεία των αγόνων και νη-
σιωτικών περιοχών παραµένουν κενά για µεγάλες χρονικές πε-
ριόδους, ιδιαίτερα τους χειµωνιάτικους µήνες, επικεντρωθήκαµε
στο εφικτό, κατά τη γνώµη µας, µέτρο στελέχωσης των κενών
περιφερειακών ιατρείων από γιατρούς που υπηρετούν τη στρα-
τιωτική τους θητεία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Στη δύσκολη οικονοµική συγκυρία που περνάει η χώρα µας,

κύριε Υπουργέ –το καταλαβαίνουµε όλοι- αυτοί οι πληθυσµοί, κυ-
ρίως οι ηλικιωµένοι των περιοχών αυτών, έχουν ανάγκη και πρέπει
εµείς να τους διαφυλάξουµε και να στηρίξουµε την κοινωνική συ-
νοχή. Είναι βέβαιο ότι ο στόχος της πλήρους στελέχωσης των πε-
ριφερειακών ιατρείων, που αποτελούν πυρήνα της πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας, συµβάλλει στην κατεύθυνση αυτή. Γι’ αυτό κά-
νω το συγκεκριµένο ερώτηµα. Τι θα κάνουµε µε τους ανθρώπους
των περιφερειακών ιατρείων στις συγκεκριµένες περιοχές; 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Υγείας κ. Λυκουρέντζος για τρία λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Σας ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, ορθώς κάνατε αναφορά στο άρθρο 40 πα-

ράγραφος 1 του ν. 3421/2005. Πράγµατι, δίνει τη δυνατότητα να
εκδοθεί προεδρικό διάταγµα, το οποίο να επιτρέπει την αξιοποί-
ηση των στρατευµένων ιατρών και τη διάθεσή τους να υπηρετή-
σουν στα περιφερειακά αγροτικά ιατρεία. 

Η ηγεσία των Ενόπλων Δυνάµεων εκφράζει επιφυλάξεις και γι’

αυτό ακριβώς δεν έχει συνταχθεί και δεν έχει προωθηθεί προς
υπογραφή από τον εξοχότατο Πρόεδρο της Δηµοκρατίας ανά-
λογο προεδρικό διάταγµα. Και εκφράζει επιφυλάξεις µε επιχει-
ρήµατα, όπως ότι έχει περιοριστεί σηµαντικά ο χρόνος της
στρατιωτικής θητείας και άρα δεν µένει και µεγάλο χρονικό διά-
στηµα διαθέσιµο για να υπηρετήσουν στα περιφερειακά ιατρεία
οι ιατροί. Άλλο επιχείρηµα είναι ότι ήδη συναντούν προβλήµατα
για τη στελέχωση των θέσεων οι οποίες προβλέπονται από το
δικό τους οργανόγραµµα για τις υγειονοµικές υπηρεσίες των
Ενόπλων Δυνάµεων, οι οποίες αναφέρουν ότι µόλις το 55% των
αναγκών καλύπτονται στο Στρατό Ξηράς, ενώ τα στοιχεία είναι
πολύ πιο απογοητευτικά, αφού στην Πολεµική Αεροπορία καλύ-
πτεται το 25% των αναγκών και στο Ναυτικό το 17%. 

Παρ’ όλα ταύτα, η συνεργασία µας µε τις Ένοπλες Δυνάµεις
είναι σηµαντική και διαθέτουν πάντοτε τις υγειονοµικές τους
υπηρεσίες σε αποµακρυσµένες περιοχές και όπου κρίνεται
ανάγκη, για να στηρίξουν τους συµπολίτες µας στις ορεινές απο-
µακρυσµένες και αγροτικές περιοχές. 

Επίσης, θέλω να σηµειώσω ότι στο Υπουργείο Υγείας υπάρ-
χουν διαθέσιµοι πόροι για να καλυφθούν οι ανάγκες των αγροτι-
κών ιατρών. Δυστυχώς, όµως, παρά το γεγονός ότι επανα-
λαµβάνουµε τις προκηρύξεις ανά δίµηνο, όπως σωστά επισηµά-
νατε, η ανταπόκριση είναι περιορισµένη και ισχύουν όλα όσα εί-
πατε, όπως ότι δεν αποτελεί προαπαιτούµενο για την ειδικότητα
και ότι, δυστυχώς, οι ειδικότητες απαιτούν µεγάλο χρονικό διά-
στηµα αναµονής, για να ενταχθεί κάποιος νέος ιατρός και να εκ-
παιδευθεί. Όλα αυτά, λοιπόν, συνθέτουν το πρόβληµα το οποίο
καλούµαστε να αντιµετωπίσουµε. 

Πάντως, σας διαβεβαιώνω ότι από την πλευρά µου ως Υπουρ-
γός Υγείας θα επιµείνω προς την κατεύθυνση των Ενόπλων Δυ-
νάµεων ώστε να αρθούν τα όποια εµπόδια και µε µία ευελιξία την
οποία πρέπει να επιδείξει η ηγεσία των Ενόπλων Δυνάµεων και
µε την καλή συνεργασία, η οποία επαναλαµβάνω ότι υπάρχει µε
το Υπουργείο Υγείας, να οδηγηθούµε σε καλύτερα αποτελέ-
σµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα τελειώσω αµέσως συµπληρώνοντας τη
σκέψη µου. 

Παράλληλα, θα ζητήσω από τους ιατρικούς συλλόγους να ενη-
µερώσουν τα νέα µέλη τους, τους υποψήφιους ιατρούς και να
τους ζητήσουµε να επιδείξουν µεγαλύτερη ευαισθησία, ούτως
ώστε να έχουµε επιτυχία στις προκηρύξεις τις οποίες κάθε φορά
δηµοσιεύουµε. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο κ. Μουτσινάς. 
ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά άκουσα µε ενδιαφέρον ότι κατα-

βάλλετε µια προσπάθεια για να λύσετε και τις δύο πλευρές
αυτού του ζητήµατος που είναι ιδιαίτερα σηµαντικό, όπως κατα-
λαβαίνουµε και εσείς και εµείς, για τις προβληµατικές αυτές πε-
ριοχές. Όµως, έχω πάρει κάποια στοιχεία από την Ελληνική
Στατιστική Υπηρεσία –ΕΛΣΤΑΤ- από τα οποία φαίνεται ότι υπάρ-
χουν πολλοί γιατροί στην ελληνική κοινωνία. Απ’ ό,τι βλέπω, το
2001 ήταν 4,4 γιατροί ανά χίλιους κατοίκους και το 2010 είναι 6,1
γιατροί ανά χίλιους κατοίκους. Είναι, δηλαδή, σχεδόν διπλάσιος
ο αριθµός απ’ ό,τι είναι στις χώρες της Ευρώπης και του ΟΟΣΑ,
όπου είναι 3 και 3,3 γιατροί ανά χίλιους κατοίκους. Αναλογικά δη-
λαδή έχουµε διπλάσιους γιατρούς. Όµως, ενδεχοµένως να υ-
πάρχει πρόβληµα στην αξιοποίηση και στα κίνητρα. 

Ίσως, λοιπόν, θα έπρεπε να δείτε λίγο τα κίνητρα, γιατί αφού
λέτε ότι υπάρχουν πιστώσεις, καλό θα ήταν να θεσπίσουµε κίνη-
τρα, ώστε να προσελκύσουµε γιατρούς να κάνουν το αγροτικό
τους και να συµπαρασταθούν στους πληθυσµούς αυτών των πε-
ριοχών. 

Ωστόσο, όµως, θεωρώ ότι αν κάνω κάποιες προσθαφαιρέσεις,
τελικά στο διάστηµα µέχρι το 2010 έχουν ενταχθεί περίπου τριά-
ντα χιλιάδες νέοι γιατροί. Αυτό σηµαίνει ότι κάθε χρόνο υπηρε-
τούν περίπου τρεις χιλιάδες γιατροί στις Ένοπλες Δυνάµεις. 
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Είναι σηµαντικός αριθµός, εάν πραγµατικά υπηρετούν όλοι
αυτοί, αν είναι ενταγµένοι στις Ένοπλες Δυνάµεις και είναι οπλί-
τες αυτών των Ενόπλων Δυνάµεων, Στρατού Ξηράς κ.ο.κ..

Πιστεύω, λοιπόν, ότι µπορούν αυτοί να αξιοποιηθούν. Χρειάζε-
ται, λοιπόν, κάποια καλύτερη, αν θέλετε, έρευνα από το Υπουρ-
γείο σας, κάποια καλή διαπραγµάτευση να κατανοήσει και το
Υπουργείο Άµυνας –πιστεύω ότι έχει ευαισθησία ο κύριος Υπουρ-
γός- ότι αυτήν τη στιγµή από την κρίση που πλήττεται η χώρα
µας, έχει πολλαπλά δεινά για τους κατοίκους που χάνουν µι-
σθούς, χάνουν κοινωνικά επιδόµατα, χάνουν δώρα, και άλλα
οφέλη που είχαν ως τώρα. 

Καταλαβαίνετε ότι αν δεν στηριχθούν και στο θέµα της υγείας,
θα έχουµε πραγµατικά εγκατάλειψη αυτών των περιοχών. Και ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι οι ηλικιωµένοι όταν δεν έχουν τη σιγουριά
της υγείας, φεύγουν και πάνε στα αστικά κέντρα. Και αυτό έχει
διπλή ζηµιά –καταλαβαίνετε- για την εθνική οικονοµία.

Πριν, λοιπόν, φτάσουµε στο σηµείο να εγκαταλειφθούν τα
χωριά µας και από αυτούς τους ανθρώπους -που δυστυχώς
αυτοί τα στηρίζουν- ώσπου να δηµιουργήσουµε τη νέα ανάπτυξη,
όταν αυτή θα έρθει, και µε την προσέλκυση των νέων ανθρώπων
στη αγροτική οικονοµία και γενικότερα στην ύπαιθρο, να δούµε
πραγµατικά µε µεγάλη σοβαρότητα –και εµπιστεύοµαι εσάς,
κύριε Υπουργέ, ότι θα το κάνετε- πώς θα µπορέσουµε αυτό το
χειµώνα που έρχεται να στηρίξουµε αυτούς τους ανθρώπους. 

Εάν χρειαστεί να κάνουµε και θέσπιση κινήτρων για τους για-
τρούς. Εάν χρειαστεί, επίσης, να ερευνήσουµε λίγο στις Ένο-
πλες Δυνάµεις και να πούµε στον Υπουργό Άµυνας ότι είναι
προτιµότερο αυτός ο γιατρός να είναι κοντά στους ανθρώπους
της υπαίθρου. Και θα σας αναφέρω ότι αυτήν τη στιγµή έχουµε
σοβαρά κενά στη Μαγνησία, που ξέρω πάρα πολύ καλά, και στις
Μηλιές και στη Δράκεια που είναι ορεινές περιοχές και στην
Τσαγκαράδα και στη Νέα Αγχίαλο και στο Κέντρο Υγείας Βελε-
στίνο αλλά και στο Κέντρο Υγείας Ζαγοράς.

Καταλαβαίνετε τελικά πώς έχουµε και µεγάλα κενά από πλη-
ροφορίες και από τηλέφωνα που δεχόµαστε από την Ευρυτανία,
από την ορεινή Καρδίτσα κ.λπ.. Καταλαβαίνετε ότι το θέµα είναι
πάρα πολύ σοβαρό. Πρέπει να το δούµε άµεσα. Νοµίζω ότι θα
το κάνετε αυτό. Σίγουρα έχετε πάρα πολλές ευθύνες, αλλά αυτό
είναι ένα ιδιαίτερο πρόβληµα και πρέπει να το αντιµετωπίσουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο

Υπουργός Υγείας κ. Λυκουρέντζος για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Την πρότασή σας για την επανεξέταση των κινήτρων, την

κρατώ και θα τη συζητήσουµε σοβαρά στο Υπουργείο Υγείας.
Θα δούµε τι ανταπόκριση υπήρξε καθ’ όλη τη διάρκεια του οικο-
νοµικού έτους 2012, θα δούµε ποιες ήταν οι διαθέσιµες πιστώ-
σεις και αν µπορεί να γίνει ανακατανοµή των πιστώσεων. Αυτό
αφού το εξετάσουµε, θα το υλοποιήσουµε.

Η ύπαιθρος, όµως, δεν είναι εγκαταλελειµµένη από πλευράς
ιατρικής φροντίδος. Λειτουργούν τα κέντρα υγείας. Και τα κέν-
τρα υγείας, παρά τα προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζουν, εξα-
κολουθούν να προσφέρουν υψηλού επιπέδου υπηρεσίες υγείας.
Μάλιστα στους σχεδιασµούς µας, λαµβανοµένων υπ’ όψιν των
γεωοικονοµικών χαρακτηριστικών κάθε εποχής –τα είπαµε και
προηγουµένως, αποµακρυσµένες, νησιωτικές περιοχές- παρά τη
στρατηγική των συνενώσεων, δεν θα συµπεριλάβουµε κέντρα
υγείας τα οποία προσφέρουν υπηρεσίες εκεί που έχουν ανάγκη
οι άνθρωποι, επειδή ζουν σε αυτές τις περιοχές και επειδή η πο-
λιτεία τους οφείλει τη φροντίδα την οποία χρειάζονται.

Είναι, όµως, επαρκώς ανεπτυγµένο το Εθνικό Σύστηµα Υγείας
µε τα νοσοκοµεία, µε τα κέντρα υγείας, µε τα περιφερειακά ια-
τρεία, όσα εξ αυτών έχουν όπως ήδη συζητούµε στελεχωθεί. 

Αυτό το οποίο θέλω, επίσης, να προσθέσω, κύριε συνάδελφε,
είναι ότι η ηγεσία των Ενόπλων Δυνάµεων και η πολιτική ηγεσία
στην πρωτοβουλία την οποία εκ νέου θα πάρουµε –και λέω εκ
νέου διότι σε λιγότερο από ένα µήνα είναι που έχουµε συναντη-
θεί µε τον αρµόδιο Υφυπουργό στο εθνικό κέντρο επιχειρήσεων
του Υπουργείου Υγείας και δεν συζητήσαµε µόνο αυτό το θέµα,
αλλά και άλλα θέµατα κοινού ενδιαφέροντος, θέλω να επιση-

µάνω δηλαδή ότι προσφάτως έγινε αυτή η συζήτηση- θα συζη-
τήσουν καλόπιστα την πρότασή µας και µε τη συνδροµή των υπη-
ρεσιών των Ενόπλων Δυνάµεων να εξεύρουµε την καλύτερη
δυνατή λύση.

Είναι γεγονός ότι η παρουσία των Ενόπλων Δυνάµεων στις πε-
ριοχές της πατρίδος µας δίνει αίσθηµα ασφάλειας, προσφέρει
σηµαντικές υπηρεσίες και χρειάζεται να συνεχιστεί η παρουσία
τους και να επεκταθεί η συνεργασία µας. 

Και µε την ευκαιρία θέλω να σηµειώσω, καθώς αναφέροµαι
στις Ένοπλες Δυνάµεις, την ανάγκη της παραµονής στην εκλο-
γική µου περιφέρεια στην Αρκαδία των υποδοµών τις οποίες
έχουν οι Ένοπλες Δυνάµεις στο κέντρο της Πελοποννήσου, όπου
είναι άµεση και άνετη η πρόσβαση από τις διάφορες περιοχές
και αναφέροµαι φυσικά και στην παραµονή του στρατοπέδου
«Θεόδωρος Κολοκοτρώνης» στην Τρίπολη, στην παραµονή της
βάσης της αεροπορίας 124, όπου διαθέτουν ιατρούς, διαθέτουν
νοσηλευτές και τους οποίους έχουµε πολλές φορές αξιοποιήσει
στα γειτονικά περιφερειακά ιατρεία.

Με µια κουβέντα, κύριε Πρόεδρε, η σύµπραξη στην κατεύ-
θυνση αυτή, Υπουργείου Υγείας και Ενόπλων Δυνάµεων µόνο
επωφελής µπορεί να αποβεί για την ελληνική κοινωνία. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

προς το   Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής
Δεοντολογίας καταθέτει την έκθεσή της στην αίτηση της εισαγ-
γελικής αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτού. 

Επίσης, οι Βουλευτές κ. Θεοδώρα Μπακογιάννη και κ. Μαρία
Ρεπούση ζητούν άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η
Βουλή εγκρίνει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η Βουλή ενέκρινε

τις ζητηθείσες άδειες. 
Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 2489/3-10-2012 ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας του Πανελληνίου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κεδίκογλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα αποτελέσµατα ελέγχου των
εξωχώριων (offshore) εταιρειών στην Κύµη Ευβοίας.

Ο κ. Συµεών Κεδίκογλου έχει το λόγο για δύο λεπτά. 
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ελπίζουµε να πάρουµε πραγµατικά πειστικές

απαντήσεις. Καταθέτω αυτήν την ερώτηση, που έχει εξαιρετικά
επίκαιρο χαρακτήρα και λόγω των πρόσφατων διαρροών σχετικά
µε το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο και των όχι αδικαιολόγητων –
επιτρέψτε µου να πω- αντιδράσεων που προκάλεσε. Θα έλεγα
ότι ξεπερνά και τον τοπικό καθαρά χαρακτήρα, που έχει να κάνει
µε τις offshore εταιρείες της Κύµης, καθώς µιλάµε για µία εθνική
προτεραιότητα, που είναι η πάταξη της φοροδιαφυγής, το ξέ-
πλυµα του «µαύρου» χρήµατος και τελικά ένα µεγάλο θέµα κοι-
νωνικής δικαιοσύνης, ώστε να πληρώσουν όλοι σ’ αυτόν τον
τόπο. 

Πράγµατι αφορµή είναι οι εξωχώριες εταιρείες, οι οποίες βρέ-
θηκαν στην Κύµη, είκοσι τέσσερις στον αριθµό, όπως επιβεβαι-
ώθηκε και από το Υπουργείο Οικονοµικών, αριθµός που
προκάλεσε σε πολλούς από εµάς έκπληξη, όπως έκπληξη ήταν
κι όταν µάθαµε, για παράδειγµα, ότι στο Κρανίδι είχαµε εκατόν
ογδόντα τέσσερις offshore εταιρείες. 

Καταλαβαίνετε ότι και η τοπική κοινωνία αναζητά απαντήσεις,
αλλά θα έλεγα και όλη η χώρα συνολικά. Πραγµατικά, από τους
ελέγχους του ΣΔΟΕ προκύπτει ότι αυτές οι εταιρείες δεν κατα-
βάλλουν Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας µέχρι το 2006 ούτε
βεβαίως ΕΤΑΚ, ΦΑΠ, γιατί πολλές απ’ αυτές δεν είχαν καν ΑΦΜ. 

Οι έρευνες έχουν ξεκινήσει, όπως είπα, σχεδόν πριν ένα
χρόνο. Σε ερώτηση του Ιανουαρίου του 2012, το Υπουργείο Οι-
κονοµικών τότε είχε απαντήσει ότι από τους ολοκληρωµένους
ελέγχους του ΣΔΟΕ είχαν καταλογιστεί κάποια πρόστιµα ύψους
41 εκατοµµυρίων ευρώ, είχαν πραγµατοποιηθεί τριακόσιοι
εξήντα εννέα έλεγχοι σε offshore εταιρείες, από τους οποίους
είχαν ολοκληρωθεί οι εκατόν δέκα πέντε και ήταν σε εξέλιξη οι
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διακόσιοι πενήντα τέσσερις. Είναι µία καλή αφορµή να δούµε τι
απέγινε και µε αυτούς τους ελέγχους. 

Στο µεταξύ αναµένοντας την ενηµέρωση από τα αποτελέ-
σµατα των ελέγχων και επειδή παρακολουθώ τις απαντήσεις
σας, ώστε να τις επικαιροποιώ, διάβασα δηλώσεις σας που έλε-
γαν ότι στο Κρανίδι, επί δώδεκα µήνες δεν είχε ελεγχθεί καµµία
υπεράκτια εταιρεία κι επειδή οι υποθέσεις από τις εκατόν
ογδόντα τέσσερις αυτές εταιρείες, όπως κι ακόµα διακόσιες χι-
λιάδες ανοιχτές φορολογικές υποθέσεις παραγράφονται στις 31
Δεκεµβρίου, προβαίνετε στην παράταση µέχρι 31 Δεκεµβρίου
του 2013, χρόνο παραγραφής των χρήσεων από το 2000 έως το
2006, ενώ µεταφέρετε τις υποθέσεις αυτές, όπως και της Κύµης,
για την οποία µιλάµε, στο Διαπεριφερειακό Ελεγκτικό Κέντρο, το
οποίο πραγµατικά ελπίζω να ενισχύσετε µε ελεγκτές, για να µπο-
ρέσει να ανταποκριθεί σ’ αυτό το δύσκολο έργο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ µία µικρή ανοχή εκ µέρους σας, κύριε Πρόεδρε. 
Βέβαια υπάρχει κι ένα θέµα καθυστέρησης και αποσυντονι-

σµού. Έτσι εξηγείται και το παράδοξο ότι παρ’ όλο που ο φόρος
που αναλογεί στις εξωχώριες εταιρείες αυξήθηκε από το 3% στο
15%, τα έσοδα όχι µόνο δεν αυξήθηκαν, αλλά µειώθηκαν και την
ίδια στιγµή ο αριθµός των εταιρειών αυτών αυξήθηκε. 

Έχω το πρωτοσέλιδο της εφηµερίδας «ΤΑ ΝΕΑ» «Το ελληνικό
κόλπο µε τις off shore». Είναι πρόσφατο, στις 16 Νοεµβρίου του
2012. Αναφέρεται, για παράδειγµα στην Εύβοια, όπου ο αριθµός
των εξωχώριων εταιρειών από εξήντα τέσσερις αυξήθηκε σε
εξήντα έξι. Αυτό κάτι λέει για τους ελέγχους. Τα νούµερα είναι
απογοητευτικά. Το 2012 ήταν οι έλεγχοι σε ολόκληρη την Ελ-
λάδα για εννιακόσιες εξήντα πέντε offshore και πληρώθηκε ένα
ποσό 345.200 ευρώ. 

Θα επανέλθω, για να µην καταχραστώ το χρόνο, στη δευτερο-
λογία µου για να θέσω και τις υπόλοιπες ερωτήσεις. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός Οι-

κονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, απολογούµαι  για το ότι υπήρξε
καθυστέρηση στο να απαντήσω στην ερώτησή σας και το είχα
αναβάλει, αλλά πραγµατικά υπήρχαν επείγοντες λόγοι τότε. Είναι
πάρα πολύ επίκαιρη, όντως, και θέλω να σηµειώσω ότι η ηγεσία
του Υπουργείου από τη στιγµή που ανέλαβε, αντιλήφθηκε ότι το
καθεστώς µε αυτές τις λεγόµενες offshore εταιρείες είναι προ-
βληµατικό από πλευράς ελέγχου και τούτο διότι αυτές οι εται-
ρείες, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, µε αφορµή την ερώτηση για
τις εταιρείες της Κύµης, είναι εταιρείες οι οποίες εγγράφονται
σε τοπικές ΔΟΥ που πολλές φορές δεν έχουν τη δυνατότητα να
προβούν σ’ έναν ενδελεχή έλεγχο των περιπτώσεων αυτών. 

Γι’ αυτό, λοιπόν τι κάναµε; Αρχίσαµε και µεταφέρουµε αυτές
τις υποθέσεις. Κι αυτό αρχίσαµε να το κάνουµε από το Κρανίδι.
Το Νοέµβριο συνεχίσαµε µε την Κύµη. Και θα συνεχίσουµε να το
κάνουµε αυτό σε όλη την Ελλάδα, για να µπορέσουµε µε αυτόν
τον τρόπο να δώσουµε τη δυνατότητα σε µεγάλα ελεγκτικά κέν-
τρα όπου υπάρχει και περισσότερη εµπειρία, αλλά και µεγαλύ-
τερο ανθρώπινο δυναµικό, να κάνουν ελέγχους ούτως ώστε,
εφόσον υπάρχουν παραβάσεις, αυτές να καταλογιστούν και να
υπάρχει –όπως σωστά είπατε- ένα αίσθηµα δικαίου στην ελλη-
νική κοινωνία και να µην υπάρχει η εντύπωση ότι χρησιµοποιούν-
ται τέτοιου είδους µορφές για την αποφυγή φόρων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Κεδίκογλου για τρία λεπτά.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Φαντάζοµαι ότι στο δεύτερο µέρος της οµιλίας του κυρίου

Υπουργού θα έχουµε πιο συγκεκριµένες απαντήσεις. 
Συνεχίζοντας αυτά που έλεγα, σας αναφέρω ότι το 2011 υπέ-

βαλαν δήλωση εννιακόσιες ενενήντα οκτώ εξωχώριες εταιρείες
και φορολογήθηκαν µε 887. 650 ευρώ µόλις. Το 2010οι εταιρείες
αυτές ανέρχονταν σε χίλιες εκατόν εβδοµήντα επτά –βλέπετε ότι
αυξάνονται- και ο φόρος ήταν στα 3. 410. 000 ευρώ. 

Εν προκειµένω, ολοκληρώνοντας τα ερωτήµατα για τις off-
shore της Κύµης, οι οποίες αποκτούν µια δειγµατοληπτική, απλά,
διάσταση σε σχέση µε το φαινόµενο αυτό σε όλη την Ελλάδα,
θα ήθελα να ρωτήσω: Πόσες εταιρείες έχουν ελεγχθεί;  

Μας είπε ο κύριος Υπουργός ότι το Νοέµβριο συνεχίστηκε ο
έλεγχος µετά το Κρανίδι κι άρα ίσως έχει µια πρώτη εικόνα για
το πόσες από αυτές τις εταιρείες έχουν ελεγχθεί. 

Θα ήθελα ακόµη να µας απαντήσει ποιο είναι το ποσό των βε-
βαιωµένων προστίµων και τι ποσό έχει µπει τελικά στα ταµεία,
διότι αυτό είναι που µετράει, όχι απλά το να καταγράφουµε τα
πρόστιµα.

Τέλος θα ήθελα να σας ρωτήσω, αν τίθεται θέµα παραγραφής.
Ίσως στο θέµα αυτό να πρέπει να ληφθεί µια απόφαση, όπως
έγινε και στο Κρανίδι.

Ξέρετε, επειδή έχω βάλει πραγµατικά τα θέµατα διαφάνειας
στην πρώτη γραµµή σε αυτήν την κοινοβουλευτική µου θητεία,
πιστεύω ότι δεν µπορούµε να φορολογούµε µε συντελεστή 45%
τους µισθωτούς, την ώρα που υπάρχουν τέτοιες ευκαιρίες, όπως
µε τις offshore εταιρείες. Θα πρέπει, πραγµατικά, στους πολίτες
να δείξουµε ότι έχουµε την πρόθεση να πατάξουµε τη φοροδια-
φυγή. 

Ελάτε να δούµε αυτό το θέµα που ήδη ανέφερε στην πρωτο-
λογία του ο Υπουργός ότι, επειδή δεν µπορούν οι τοπικές ΔΟΥ
να καλύψουν τα κενά, έχουν γίνει κέντρα ελέγχου τα περιφερει-
ακά ελεγκτικά κέντρα.

Πρόσφατα παραιτήθηκε στέλεχος του Υπουργείου Οικονοµι-
κών, επικεφαλής της οµάδας που ασχολούνταν αποκλειστικά µε
τους φορολογουµένους µεγάλου πλούτου, που σύµφωνα µε την
«ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», η αιτία της παραίτησής του ήταν τα εµπόδια
που µήνες τώρα µπαίνουν στο έργο της οµάδας, µε κίνδυνο να
χαθούν εκατοµµύρια ευρώ. 

Ξέρετε, είναι πολύ απογοητευτικό και θλιβερό να λέει κάποιος
υπάλληλος «παραιτούµαι, γιατί µπαίνουν εµπόδια».

Σύµφωνα µε το δηµοσίευµα, µέχρι στιγµής από τα 120 εκατοµ-
µύρια καταλογισµένα πρόστιµα έχουν βεβαιωθεί από τις εφορίες
µόνο τα 12 εκατοµµύρια και έχουν εισπραχθεί µόνο το 3,5 εκα-
τοµµύρια ευρώ, ενώ από τα 13 δισεκατοµµύρια ευρώ συνολικών
χρεών εισπράχθηκαν µόλις 19 εκατοµµύρια. 

Ο µεγαλύτερος προβληµατισµός αναφέρεται στην απόφαση
ακριβώς να µεταφερθεί ο έλεγχος στα περιφερειακά ελεγκτικά
κέντρα, που είναι ήδη υπερφορτωµένα. Αυτό είναι ένα γεγονός
που προκαλεί ερωτήµατα για το αν µε αυτόν τον τρόπο αποσυν-
τονίζονται ο ελεγκτές και χάνεται πολύτιµος χρόνος. Και φυσικά
ένα µέρος των υποθέσεων κινδυνεύει µε παραγραφή. 

Θα έλεγα ότι δεν µπορούµε πραγµατικά να καταλάβουµε –µαζί
µε τους πολίτες κι εγώ- γιατί δεν ξεκινάµε ένα φορολογικό νοµο-
σχέδιο εξαρχής, που να είναι απλοποιηµένο και πιο δίκαιο. Θυ-
µίζω ότι είχε γίνει µεγάλη δουλειά µε τον εθνικό διάλογο επί
κυβερνήσεως Παπαδήµου και είχαµε καταλήξει στα λεγόµενα
«προγεφυρώµατα». Τότε ήµασταν έτοιµοι να αρχίσουµε. Δεν θα
πρέπει να φτιάξουµε ένα παλιό σύστηµα µε µπαλώµατα που ήδη
ήταν διάτρητο. Ενδεχοµένως, αν δεν µπορούµε αλλιώς, ας αντι-
γράψουµε ένα σχέδιο όπως εφαρµόζεται και στο εξωτερικό. 

Κι εδώ απαντώ και σε εκείνους, οι οποίοι έλεγαν –θυµάµαι
τότε-  ότι είναι θέµα εθνικής κυριαρχίας και ότι δεν πρέπει να έρ-
θουν τεχνοκράτες και νέοι υπάλληλοι, όταν προσπαθήσαµε να
φέρουµε καινούργιους ελεγκτές εφοριακούς µέσω διαγωνισµών.
Και θυµάστε πως τότε συνδικαλιστές «µπούκαραν» στην κυριο-
λεξία –και συγγνώµη για την έκφραση- για να µη γίνει διαγωνι-
σµός. Υπάρχει µια σειρά πραγµάτων που πρέπει να κάνουµε
ούτως, ώστε να µην υπάρχει επικάλυψη στο φορολογικό. 

Όλα αυτά τα γνωρίζετε. Είστε έγκριτος και πραγµατικά αξιό-
λογος στη θέση αυτή. Ελπίζω να έχει αποτέλεσµα η όλη σας προ-
σπάθεια, διότι το θέµα αυτό είναι ζήτηµα κοινωνικής
δικαιοσύνης. Και από το πώς θα πάµε τελικά στο κοµµάτι της φο-
ροδιαφυγής, πιστεύω ότι θα κριθεί συνολικά και η πορεία αυτής
τής Κυβέρνησης. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Μαυραγάννης για τρία λεπτά. 
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύ-
ριε Πρόεδρε, τέθηκαν βεβαίως, πολύ περισσότερα θέµατα από
αυτά που αναφέρονται στη σχετική ερώτηση. Θα απαντήσω σε
µερικά, παρ’ ότι δεν είθισται να ξεφεύγει κάποιος από το ερώ-
τηµα που τίθεται. 

Όσον αφορά τις υποθέσεις «ιδιωτών µεγάλου πλούτου», όπως
χαρακτηρίζονται, υπήρξε σχετική ανακοίνωση λεπτοµερέστατη
–θα έλεγα- του Υπουργείου χθες, που αναλύονται οι ενέργειες
που έχουν γίνει από το Υπουργείο, σχετικά µε την ενίσχυση
αυτών των συνεργείων για τον καλύτερο συντονισµό τους, όπως
επιτυγχάνεται µε την ένταξή τους σε ένα µεγάλο ελεγκτικό κέν-
τρο και µάλιστα, µε συνέχιση των υποθέσεων από τους ίδιους
τους ελεγκτές και ενίσχυση των συνεργείων αυτών µε πενήντα
άτοµα.

Θα ήθελα λοιπόν να πω ότι αυτή η Κυβέρνηση είναι αποφασι-
σµένη να προχωρήσει στον αγώνα κατά της φοροδιαφυγής και
οι προσκλήσεις για τα εµβάσµατα στέλνονται από τη Γενική
Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων και εν γένει γίνεται µία
συντονισµένη προσπάθεια.

Θα ήθελα ιδίως δε, να θίξω το θέµα των ελεγκτών, στο οποίο
αναφερθήκατε. Δεν εξετάζω αν η µέθοδος, η οποία ακολουθή-
θηκε, ήταν σωστή ή όχι. Εξετάζω το αποτέλεσµα και το αποτέ-
λεσµα ήταν, ότι ο ελεγκτικός µηχανισµός τα τελευταία δύο
χρόνια έχασε αριθµό ελεγκτών. Αυτό δηµιούργησε µία σειρά από
προβλήµατα και το έχω αναφέρει εδώ στη Βουλή. Μάλιστα, για
να το αντιµετωπίσουµε αυτό, απλοποιήσαµε αυτήν τη µέθοδο και
προβαίνουµε τώρα στην προκήρυξη της διαδικασίας, για να επα-
νενταχθούν ελεγκτές στο σύστηµα. Αυτό θα µας δώσει τη δυνα-
τότητα να επεκτείνουµε τους ελέγχους και να είµαστε σε θέση
πλέον να ανταποκριθούµε στις υποχρεώσεις.

Επίσης υπάρχει µία σειρά από άλλες δράσεις κατά της φορο-
διαφυγής, τις οποίες ανέφερα σε επερώτηση που είχα από τους
Βουλευτές της ΔΗΜΑΡ. 

Θέλω να είστε σίγουρος ότι η δική µας προσπάθεια και η προ-
σωπική µου είναι, ακριβώς να πετύχουµε χειροπιαστά αποτελέ-
σµατα στον τοµέα της φοροδιαφυγής, γιατί µόνο έτσι, όπως έχω
πει κατ’ επανάληψιν στο παρελθόν στην Αίθουσα αυτήν, θα µπο-
ρέσουµε να ανακουφίσουµε τον Έλληνα πολίτη από τα όποια
βάρη υπάρχουν λόγω των δύσκολων οικονοµικών συνθηκών. Εί-
µαστε πάρα πολύ ευαίσθητοι και πάρα πολύ προσεκτικοί στον
τοµέα αυτό και θα το διαπιστώσετε και µε τις ενέργειες στις
οποίες θα προβούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ακολουθεί η πρώτη µε αριθµό 1401/7-9-2012 ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Α’� Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νι-
κήτα Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη σχε-
διαζόµενη κατάργηση του Ινστιτούτου Φαρµακευτικής Έρευνας
και Τεχνολογίας (ΙΦΕΤ).

Ο κ. Κακλαµάνης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή τα ερωτή-

µατα είναι πολύ συγκεκριµένα, θα ήθελα να µου κρατήσετε το
χρόνο για τη δευτερολογία µου αφού ακούσω τον κύριο Υπουρ-
γό  πρώτα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Η ερώτηση του συναδέλφου, του κ. Κακλαµάνη, αφορά το
ΙΦΕΤ και µάλιστα, επειδή είναι πολύ συγκεκριµένη, ρωτά ο κύριος
συνάδελφος και πρώην Υπουργός ποιος είναι ο σχεδιασµός της
νέας πολιτικής ηγεσίας για το ΙΦΕΤ και αν σκεφτόµαστε σε περί-
πτωση κατάργησής του να αντικατασταθούν οι πολύτιµες υπη-
ρεσίες που προσφέρει. 

Θα ήθελα να πω ότι δεν είναι στις προθέσεις µας να καταργή-
σουµε το ΙΦΕΤ. Είναι εύλογη η απορία σας, γιατί από προηγού-
µενη πολιτική ηγεσία, από τον προκάτοχό µου, είχε ακουστεί ότι
ίσως υπήρχε σχεδιασµός να υποβαθµιστεί. Εµείς δεν το έχουµε
αυτό. Εµείς αναγνωρίζουµε την πολύ σηµαντική συµβολή και
προσφορά που έχει αυτός ο οργανισµός του Υπουργείου Υγείας

και µάλιστα από πολλές πλευρές.
Θυµίζω ότι αυτός ο οργανισµός προήλθε από την παλιά κρα-

τική φαρµακοβιοµηχανία και φαρµακαποθήκη, καθώς παλιά το
κράτος προέβλεπε να έχει µηχανισµούς άµυνας, ώστε και βιοµη-
χανία φαρµακευτική να έχει και κρατική φαρµακαποθήκη να έχει.
Αυτά τα πράγµατα ξέφτισαν στο χρόνο.

Εν πάση περιπτώσει, το ΙΦΕΤ έχει τώρα πλέον υποκαταστήσει
αυτές τις λειτουργίες µε ένα σύγχρονο πλαίσιο θεσµικό και λει-
τουργία, που αφορά ουσιαστικά την εισαγωγή και εµπορία φαρ-
µακευτικών σκευασµάτων, που βρίσκονται σε έλλειψη στην
ελληνική αγορά.

Δηλαδή σήµερα, εισάγει κάθε χρόνο περισσότερα από διακό-
σια πενήντα φαρµακευτικά προϊόντα, τα οποία δεν διακινούνται
από ιδιώτες, πλην όµως κρίνονται από τις αρµόδιες υπηρεσίες
του Εθνικού Οργανισµού Φαρµάκων, οι οποίες δίνουν την εν-
τολή, ως απολύτως απαραίτητα για την προστασία της δηµόσιας
υγείας.

Το ΙΦΕΤ παρέχει πρόσβαση στους ασθενείς σε νέας γενιάς
φαρµακοθεραπείες, δηλαδή καλύπτει ειδικές νοσοκοµειακές πα-
ραγγελίες. Εισάγει φάρµακα που δεν κυκλοφορούν στη χώρα
µας για µεµονωµένους ασθενείς, δηλαδή αναλαµβάνει ατοµικές
παραγγελίες.

Εισάγει φάρµακα για σπάνιες παθήσεις, τα ορφανά φάρµακα.
Να πω ότι το 60% των ορφανών φαρµάκων που εισάγονται στη
χώρα µας, εισάγονται από τoν ΙΦΕΤ. Καλύπτει τις ανάγκες το
Υπουργείο Υγείας σε ανθελονοσιακά φάρµακα, καθώς και σε
ναρκωτικά, µορφίνη και πεθιδίνη και καλύπτει και τις ανάγκες για
φάρµακα απαραίτητα για τη δηµόσια υγεία σε έκτακτες κατα-
στάσεις ελλείψεων και σε µεµονωµένα επείγοντα περιστατικά,
όπως είναι τα αντίδοτα. 

Γι’ αυτήν τη δραστηριότητα το ΙΦΕΤ έχει κάνει για το 2012 µε-
ρικές σηµαντικές ενέργειες για τη διασφάλιση της βιωσιµότητας
του οργανισµού. Θα συνεχίσω όµως στη δευτερολογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Κακλαµάνης για πέντε λεπτά.

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
χαίροµαι ιδιαιτέρως που ξεκαθαρίσατε ότι στις προθέσεις της
νέας Κυβέρνησης δεν είναι η κατάργηση του ΙΦΕΤ. Περιγράψατε
από µόνος σας και δεν χρειάζεται  να επαναλάβω τις σπουδαίες
πράγµατι υπηρεσίες τις οποίες προσφέρει στο χώρο της δηµό-
σιας υγείας, κυρίως σε περιόδους κρίσης. Το ΙΦΕΤ ήταν εκείνο
το οποίο στην ουσία, έσωσε την πατρίδα στην πρώτη πανδηµία
των πτηνών, όταν έφερε το tamiflu σε τιµές ασύγκριτα χαµηλό-
τερες από αυτές που ήταν στο εµπόριο. Και θα πω ακόµη ότι
έσωσε και την Κύπρο επί εποχής αειµνήστου Τάσου Παπαδόπου-
λου, όταν µε ρήξη της Κυβέρνησης της Κύπρου µε τις φαρµακο-
βιοµηχανίες είχαν κλείσει τη στρόφιγγα των φαρµάκων και
κατορθώσαµε και κρατήσαµε τα νοσοκοµεία της Κύπρου µέσω
του IΦΕΤ.

Χαίροµαι λοιπόν ιδιαιτέρως που πήρατε αυτήν την απόφαση.
Πρέπει όµως το IΦΕΤ, κύριε Υπουργέ, αν θέλουµε πραγµατικά
να το κρατήσουµε, όχι µόνο µε λόγια –τη λέξη λόγια τη βάζω
εντός εισαγωγικών, σας πιστεύω- αλλά και  µε πράξεις να το ενι-
σχύσουµε. Ξέρετε ότι το 2005 είχε ογδόντα έξι εργαζοµένους
και λόγω συνταξιοδοτήσεων οι εργαζόµενοι είναι πενήντα δύο.
Άρα πρέπει να δείτε τι θα κάνετε µε αυτό. Ευτυχώς µε τελευταία
απόφαση δική σας και του ΕΟΦ πήρατε τα χρέη που είχαν φορ-
τωθεί το 2008 στο IΦΕΤ, επειδή έκλεισε η «ΕΛΒΙΟΝΥ». Άλλο
λάθος τραγικό. Έχει εξοπλισµό που δεν υπάρχει σε ολόκληρα
τα Βαλκάνια, σε ό,τι αφορά την αποστείρωση των συρίγγων µε
κοβάλτιο και δύο µόνο τέτοια κοβάλτια υπάρχουν σε ολόκληρη
την Ευρώπη. Αναρωτιέµαι γιατί έκλεισε αυτή η εταιρεία. Εν πάση
περιπτώσει, τα πήρατε. Άρα εκεί τον διευκολύνατε. 

Και βεβαίως είµαι σίγουρος ότι θα το λέγατε στη δευτερολογία
σας, αλλά το βάζω γιατί είναι θέµα. Με εξοπλισµό που απέκτησε
το 2005 µπορεί και παράγει µεθαδόνη η οποία επωλείτο στο 50%
της αξίας από τη φαρµακευτική εταιρεία. Αυτήν τη στιγµή υπάρ-
χει θέµα, όπως ξέρετε, για την προκήρυξη της µεθαδόνης. Έχει
υποβληθεί ερώτηση υπογεγραµµένη από πενήντα Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας. Υποβάλαµε την ερώτηση στην κοινή συνε-
δρίαση επάνω, αλλά απαντήσεις δεν πήραµε. Πρέπει να το δείτε
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και να παρέµβετε στην ιστορία αυτή. Και στερείται ένα έσοδο το
IΦΕΤ, αλλά κυρίως εξοικονοµεί το Υπουργείο Υγείας εκατοντά-
δες χιλιάδες ευρώ. Θέλω να δεχθώ ότι έγινε λάθος στην προκή-
ρυξη και όχι φωτογραφική διάταξη. Εγώ να πάρω το καλόπιστο
και όχι το κακόπιστο. Εν πάση περιπτώσει, όµως, υπάρχει θέµα
και πρέπει να το δείτε. 

Τελειώνοντας, θα ήθελα να µου πείτε τι γίνεται µε το διοικητικό
συµβούλιο του IΦΕΤ. Προτίθεστε να το αλλάξετε; Αν ναι, πρέπει
να το κάνετε άµεσα. Αν όχι, γιατί είναι καλός και ο διευθύνων
σύµβουλος και ο πρόεδρος και τα µέλη, πρέπει να τους το πείτε
να το ξέρουν, για να µπορούν να κάνουν σχεδιασµό γιατί τώρα
όπως και στις διοικήσεις των νοσοκοµείων, νιώθουν ολίγον «tran-
sit». Πρέπει να τους πείτε ότι είστε καλοί και µένετε ή να γίνουν
άµεσα αλλαγές, διότι προγραµµατισµό που θέλουν να κάνουν,
τον αναστέλλουν άλλοι από ευθυνοφοβία, άλλοι από ευθιξία,
άλλοι από δεοντολογία. Ό,τι θέλετε πάρτε. Άρα αυτό είναι θέµα
το οποίο πρέπει να λύσετε άµεσα. 

Κλείνοντας, χαίροµαι που µε ξεκάθαρο τρόπο είπατε ότι θα
διατηρηθεί το ΙΦΕΤ, γιατί πράγµατι είναι ένα σπουδαίο εργαλείο.
Και εγώ θα σας έλεγα να ξαναδείτε το θέµα της «ΕΛΒΙΟΝΥ» ή
τουλάχιστον αν δεν θέλουµε να το πάρουµε κάτω από την κρα-
τική οµπρέλα, δείτε µήπως θέλει να το πάρει κάποιος ιδιώτης. Ο
εξοπλισµός που έχει η «ΕΛΒΙΟΝΥ» σας επαναλαµβάνω ότι είναι
µοναδικός σε όλα τα Βαλκάνια. 

Αυτήν τη στιγµή σαπίζει και δεν κάνει τίποτα. Ούτε το κράτος
τον θέλει, αλλά ούτε τον δίνει και σε ιδιώτη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευχα-
ριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Πρέπει να αναγνωρίσουµε και µερικά πράγµατα. Επί θητείας
του συναδέλφου κ. Κακλαµάνη πράγµατι µεταξύ των άλλων και
το ΙΦΕΤ γνώρισε περίοδο ανασυγκρότησης. Μία από αυτές τις
τάσεις είναι και αυτή που ο αγαπητός συνάδελφος ανέφερε. 

Πρέπει να πούµε για όσους δεν γνωρίζουν ότι το ΙΦΕΤ έχει
εξαιρετικά εργαστήρια ακόµη και για να κάνει µελέτες βιο-ισο-
δυναµίας και βιοδιαθεσιµότητας, όπου έκανε και µέχρι το 2009.
Μετά το 2010 και 2011 σταµάτησε να κάνει αυτές τις µελέτες βι-
οϊσοδυναµίας και βιοδιαθεσιµότητας που γνωρίζουµε πόσο ση-
µαντικές είναι για τη χώρα µας ιδιαίτερα, που έχει τόσο ισχυρή
ελληνική βιοµηχανία και που πάει και κάνει τις µελέτες στον Κα-
ναδά και σε άλλες χώρες τής Ευρώπης. 

Εποµένως στις προτεραιότητές µας είναι να ξαναζωντανέ-
ψουµε και αυτές τις υποδοµές. 

Να πω τώρα µερικές δράσεις που έχει κάνει µέσα στο 2012 το
«ΙΦΕΤ Α.Ε.» Πρέπει να πούµε ότι το 95% και άνω των κύκλων ερ-
γασιών του αφορά την εισαγωγή, όπως είπα, και διακίνηση φαρ-
µακευτικών σκευασµάτων, υπό τους περιορισµούς βέβαια του
καταστατικού της για να καλύψει τις ανάγκες δηµόσιας υγείας.
Φέτος, λοιπόν, έχει επιτύχει αύξηση του κύκλου εργασιών του
σε σχέση µε την προηγούµενη χρήση του 2011 καθ’ όσον ανα-
µένεται να υπερβεί τα 25,5 εκατοµµύρια ευρώ και την κάλυψη
των αναγκών των ασθενών σε φάρµακα που εισάγει και διακινεί,
παρά τη δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας, την οριακή τα-
µειακή ρευστότητα της εταιρείας και την πίεση που ασκούν οι
ξένοι προµηθευτές επιβάλλοντας δυσµενείς χρηµατοπιστωτι-
κούς όρους.

Το «ΙΦΕΤ Α.Ε.» έχει προβεί αρµοδίως στις απαιτούµενες ενέρ-
γειες για την αποκατάσταση της ρευστότητάς του που αποτελεί
το µεγαλύτερο πρόβληµα, γιατί, όπως ξέρετε, κύριε Κακλαµάνη,
τα νοσοκοµεία χρωστούν πάρα πολλά χρήµατα. Το ΙΦΕΤ παίρνει
τα φάρµακα κυρίως για λογαριασµό των νοσοκοµείων, αλλά τα
νοσοκοµεία δεν πληρώνουν. Αναγκαζόµαστε εµείς και κάνουµε
παρεµβάσεις για να εξοφλούν τους προµηθευτές, για να εξο-
φλούν κατά προτεραιότητα το ΙΦΕΤ.

Επίσης να αναφέρω και κάτι που είναι σηµαντικό ίσως, το λει-
τουργικό κόστος της εταιρείας βαίνει µειούµενο, λόγω της µεί-
ωσης του µισθολογικού κόστους κυρίως. Επίσης να µην ξεχάσω
να πω ότι για το διοικητικό συµβούλιο δεν τίθεται θέµα αλλαγής
σε αυτήν την περίοδο. Οπότε γνωρίζει και σχεδιάζει, για να κάνει
τον προγραµµατισµό. Βεβαίως το διοικητικό συµβούλιο της εται-

ρείας µε στόχο την εξυγίανση του ισολογισµού της και τη δια-
σφάλιση της βιωσιµότητάς της, κατόπιν της µη υλοποίησης προ-
ηγούµενου αιτήµατός της που είχε κάνει στις 25-1-2011 για
αύξηση του µετοχικού κεφαλαίου από το µονοµέτοχο, που είναι
ο Ελληνικός Οργανισµός Φαρµάκων, πρότεινε τώρα στις 15-11-
2012 την ονοµαστική µείωση του µετοχικού κεφαλαίου τής εται-
ρείας, ποσού 24.719.000 µε συµψηφισµό ισόποσων διακριτών
ζηµιών της εταιρείας, οι οποίες προέρχονται από εξωγενείς πα-
ράγοντες και όχι από τη δραστηριότητά της.

Το αίτηµα έγινε δεκτό από το µονοµέτοχο, που είναι ο Ελληνι-
κός Οργανισµός Φαρµάκων, κατά την έκτακτη γενική συνέλευση
που είχε την προηγούµενη εβδοµάδα στις 28 Νοεµβρίου 2012.
Θεωρούµε ότι και αυτό είναι σηµαντικό βήµα για την εξασφάλιση
της βιωσιµότητας της εταιρείας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής πενήντα µα-
θητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό
Σχολείο Μετσόβου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 2391/1-10-2012 ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Μεσσηνίας του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αθα-
νασίου Πετράκου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την καθυστέρηση στην
εκδίκαση των διοικητικών και δικαστικών εκκρεµοτήτων του έρ-
γου «Παράκαµψη Σπάρτης, τµήµα Σκούρα-Πυρί». 

Ο κ. Πετράκος έχει το λόγο για δύο λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µιλάµε για ένα από τα µεγαλύτερα οικονοµικά

σκάνδαλα στην εκτέλεση των δηµοσίων έργων, που έχουν σχέση
µε το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

Και µάλιστα, είναι το σκάνδαλο Σκούρα-Πυρί, για το οποίο
έχουν γραφτεί πάµπολλα στον Τύπο και στο οποίο εµπλέκεται
µία εταιρεία και συγκεκριµένοι προϊστάµενοι, οι οποίοι όχι µόνο
αυτό το έργο, αλλά και δεύτερο έργο, όπως παραδείγµατος
χάριν το λιµάνι της Κυπαρισσίας οι ίδιοι το πήραν και βλέπουµε
να γίνεται µεγάλη προσπάθεια συγκάλυψης των ευθυνών, παρ’
ότι και ο πρώην Υπουργός κ. Ρήγας, στη Βουλή, σε ερώτηση
Βουλευτού της Νέας Δηµοκρατίας, είχε πει ότι γίνεται δικαστική
διερεύνηση και η Εισαγγελία της Σπάρτης εξετάζει το θέµα.

Δεν ξέρουµε σε ποια φάση βρίσκεται. Συγχρόνως, βλέπουµε
όσοι εµπλέκονται στο µέγα αυτό σκάνδαλο µε το δηµόσιο, µε
βάση την έκθεση του Γενικού Επιθεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης,
του κ. Ρακιντζή, ότι συνειδητά προσπόρισαν στην εταιρεία
5.392.000 ευρώ. Επαναλαµβάνω ότι δεν είναι το µόνο σκάνδαλο
αυτό. Είναι άλλα 10.000.000 ευρώ στο λιµάνι της Κυπαρισσίας
και λιµάνι στην Κυπαρισσία δεν υπάρχει. Οι ψαράδες χθες το
βράδυ είδαν τα ψαροκάικά τους να βουλιάζουν στην Κυπαρισσία
και να τρέχουν να τα βγάλουν στη στεριά.

Την ίδια στιγµή γίνεται προσπάθεια όχι µόνο να συγκαλυφθεί
το µέγεθος των ευθυνών των συγκεκριµένων υπαλλήλων, αλλά
µε απόφαση του κυρίου Περιφερειάρχη Πελοποννήσου, τοποθε-
τήθηκαν σε διευθυντικές θέσεις και ο ένας εξ αυτών, µάλιστα -
άκουσον, άκουσον, κύριε Υπουργέ- υπεύθυνος κρίσης τής
εξέλιξης των υπαλλήλων της Περιφέρειας Πελοποννήσου.

Γι’ αυτό λοιπόν και επειδή οι απαντήσεις που µου έδωσαν ο κ.
Στυλιανίδης και ο κ. Καλογιάννης -γιατί ήταν στα συναρµόδια
Υπουργεία- είναι απαντήσεις που, κατά την άποψή µου, προ-
σβάλλουν το Κοινοβούλιο, διότι µου έδωσαν την απάντηση που
έστειλε ο Περιφερειάρχης, ο οποίος λέει ότι δεν τρέχει τίποτα,
όταν επί της ουσίας, επαναλαµβάνω, ο Γενικός Επιθεωρητής Δη-
µόσιας Διοίκησης έχει ασκήσει πειθαρχική δίωξη από τις 19 Αυ-
γούστου του 2011.

Δεν είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ, την ώρα που ο λαός εδώ
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και τρία χρόνια υφίσταται δραµατική µείωση των εισοδηµάτων
του λόγω των πολιτικών και των τριών κυβερνήσεων που έχουν
προκύψει, κάποιοι να απολαµβάνουν χρήµατα και να µοιράζονται
χρήµατα εις υγείαν τών κορόιδων, δηλαδή του ελληνικού λαού.

Γι’ αυτό λοιπόν σας ρωτάµε σε ποιο σηµείο βρίσκεται η δικα-
στική διαδικασία αναζήτησης ευθυνών και γιατί υπάρχει τόσο εµ-
φανής καθυστέρηση, ποια η τύχη της πειθαρχικής δίωξης που
άσκησε ο Γενικός Επιθεωρητής Δηµόσιας Διοίκησης για το πει-
θαρχικό παράπτωµα της παράβασης καθήκοντος, κατά το Ποι-
νικό ή άλλους ποινικούς νόµους και αν έχει ενηµερωθεί η
δικαιοσύνη για όλες τις πτυχές. Θα πληρώσει κανένας σε αυτήν
τη χώρα; Θα αποδοθεί τουλάχιστον δικαιοσύνη;

Αυτό είναι το ερώτηµα, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός Δικαιο-

σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, κ. Αντώνιος
Ρουπακιώτης, έχει το λόγο για τρία λεπτά.

Κύριε Υπουργέ, µας ενδιαφέρει και εµάς αυτή η απάντηση.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πετράκο, σχηµατί-
στηκε δικογραφία. Έγινε η διεξαγωγή ένορκης διοικητικής
εξέτασης και ασκήθηκε δίωξη από τον Εισαγγελέα Σπάρτης τόσο
κατά του επιβλέποντος µηχανικού όσο και κατά του προϊσταµέ-
νου του έργου «Σπάρτη-Σκούρα-Πυρί» για ψευδή βεβαίωση κατ’
εξακολούθηση και κατά χρήση. Αξιολογήθηκε δε, το όφελος, το
οποίο προέκυψε σε ποσό πάνω από 150.000 ευρώ ως, ιδιαίτερα,
µεγάλης αξίας.

Στη συνέχεια το Συµβούλιο Πληµµελειοδικών Σπάρτης έκρινε
ότι δεν είναι αρµόδιο το Δικαστήριο της Σπάρτης, αλλά της Τρί-
πολης. Γι’ αυτό ανατέθηκε η υπόθεση στην Τρίπολη και ανέλαβε
ανακριτής Τρίπολης να διεξαγάγει πλέον την ανάκριση και µετά
την οποία, εφόσον κριθεί υπαιτιότητα σ’ έναν από τους δύο ή και
στους δύο, να κριθεί από το Δικαστήριο της Τρίπολης.

Σε ό,τι αφορά το άλλο που αναφέρετε, δηλαδή για τη γέφυρα
«Κελεφίνας-Σελλασίας-Σπάρτης», πρέπει να σας πω ότι έγινε η
διεξαγωγή ένορκης διοικητικής έρευνας και εστάλη από τον ει-
σαγγελέα Σπάρτης στον εισαγγελέα Εφετών Ναυπλίου, ο οποίος
έθεσε την υπόθεση στο αρχείο. Αυτά ως προς το πεδίο έρευνας
και ευθύνης του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Στη δευτερολογία µου
θα αναφερθώ στα στοιχεία τα οποία µας έδωσε το Υπουργείο Δι-
οικητικής Μεταρρύθµισης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Πετράκος έχει
το λόγο για τρία λεπτά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ και πάλι, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε Υπουργέ, όπως σας είπα, ο Γενικός Επιθεωρητής Δηµό-
σιας Διοίκησης έχει ασκήσει πειθαρχική δίωξη και αποτελεί πρό-
κληση προς το ελληνικό Κοινοβούλιο οι Υπουργοί να απαντούν
σε Βουλευτή του ελληνικού Κοινοβουλίου µέσω της απάντησης
αυτού που θέλει να συγκαλύψει την υπόθεση, δηλαδή του Περι-
φερειάρχη Πελοποννήσου. Αυτός συνειδητά επιδιώκει τη συγκά-
λυψη της υπόθεσης και αυτό αποδεικνύεται από τις θέσεις που
έχει αναθέσει σε αυτούς που ο κ. Ρακιντζής λέει ότι µετά δόλου
ενήργησαν. 

Όπως ξέρει και ο κ. Δαβάκης που είναι εδώ και ο κύριος Πρό-
εδρος, ο λαός της Λακωνίας, αλλά και όλοι οι κάτοικοι της Περι-
φέρειας Πελοποννήσου θέλουν να κατασκευαστεί αυτό το έργο.
Θέλουν να κατασκευαστεί αυτό το έργο από το ΕΣΠΑ, γιατί αυτό
θα συµβάλει στην ανάπτυξη της Λακωνίας. Όµως, θέλουν να µην
υπάρξει συγχρόνως συγκάλυψη των ευθυνών αυτών, οι οποίοι –
επαναλαµβάνω, κύριε Υπουργέ- τρώνε και πίνουν εις υγείαν των
κορόιδων, που γι’ αυτούς είναι ο ελληνικός λαός. Αυτό είναι ένα
µεγάλο θέµα. 

Συνεπώς η απάντηση που έδωσαν τα Υπουργεία είναι τραγική.
Και αυτό γιατί; Προσέξτε. Επιδιώκεται να ενταχθεί στο ΕΣΠΑ
χωρίς καταλογισµό ευθυνών. Επιδιώκεται δηλαδή να σβηστούν
τα αποτυπώµατα του σκανδάλου και όταν θα έρθει η ώρα της
πραγµατογνωµοσύνης, όπως λέει ο κ. Τατούλης, που ήταν πριν
και Βουλευτής και Υπουργός, να µη φαίνεται τίποτα, να µην
υπάρχει κανένα αποτύπωµα. 

Επειδή πρέπει τουλάχιστον –επαναλαµβάνω- να αποδοθεί δι-
καιοσύνη, σας παρακαλώ πολύ να προβείτε σε όλες τις ενέρ-

γειες, ώστε να λάβετε προσωπικά υπ’ όψιν όλα τα δεδοµένα, να
ενηµερωθείτε από τις αρµόδιες εισαγγελικές αρχές σε ποιο ση-
µείο ακριβώς βρίσκεται, προκειµένου να προλάβουµε τη συγκά-
λυψη.

Σας εφιστώ, κύριε Υπουργέ, την προσοχή στο γεγονός ότι
σύµφωνα µε τις ίδιες τις δηλώσεις και του Περιφερειάρχη Πελο-
ποννήσου και των Αντιπεριφερειαρχών γίνεται προσπάθεια επα-
νένταξης και οι εµπλεκόµενοι υπάλληλοι έχουν συντάξει
προϋπολογισµό πολύ υψηλότερου κόστους. Στην Ελλάδα –βλέ-
πετε- κανονίζουν τη συνέχιση των έργων αυτοί που τα καταστρέ-
φουν. 

Επειδή, λοιπόν, είναι εξαιρετικής σηµασίας η παρέµβασή σας,
κύριε Υπουργέ, πρέπει να το δείτε και να επισηµάνετε εγρή-
γορση στις υπηρεσίες, για να σταµατήσει η διαδικασία συγκάλυ-
ψης, η οποία –επαναλαµβάνω- είναι εµφανέστατη από τις απα-
ντήσεις που µου έστειλαν τα συναρµόδια Υπουργεία, τα οποία
θα σας τα δώσω, για να έχετε υπ’ όψιν σας πώς ακριβώς απαν-
τάει η Περιφέρεια Πελοποννήσου, δηλαδή πώς απαντούν τα
Υπουργεία µέσω της Περιφέρειας. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο

Υπουργός κ. Ρουπακιώτης. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πετράκο, αναφέ-
ροµαι στο πεδίο ευθύνης του Υπουργείου Δικαιοσύνης και απο-
φεύγω τις διαβεβαιώσεις, γιατί αυτά τα θεωρώ αυτονόητα. Η ευ-
θύνη του Υπουργού, του Υφυπουργού και όλων είναι να παρα-
κολουθούν κάθε υπόθεση, η οποία ερευνάται από τις εισαγγε-
λικές δικαστικές αρχές, όχι για να τις υποκαταστήσουν, αλλά για
να ενηµερώνουν το ελληνικό Κοινοβούλιο και τον ελληνικό λαό
για την πρόοδό τους. 

Θεωρούµε αυτονόητο ότι κανένας δεν συγκαλύπτεται, µε την
έννοια ότι το Υπουργείο Δικαιοσύνης, χωρίς –επαναλαµβάνω- να
υποκαθιστά τις εισαγγελικές και δικαστικές αρχές, συλλέγει τις
πληροφορίες και πού παρεµβαίνει, αν υπάρχει κάποια καθυστέ-
ρηση;  Παρεµβαίνει πάντα στον τοµέα λειτουργίας των φορέων
του Υπουργείου Δικαιοσύνης. 

Θεωρώ αυτονόητο –και πρέπει να το εννοήσετε και εσείς- ότι
µέσω των εισαγγελικών και των δικαστικών αρχών κανένας δεν
συγκαλύπτεται. Απολύτως κανένας! Έτσι, λοιπόν, θα παρακα-
λέσω να δεχθείτε ότι αυτό θα πράξουν για τη συγκεκριµένη υπό-
θεση, την οποία αναφέρετε. 

Εφόσον έχετε τα στοιχεία από το Υπουργείο Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, δεν θα ανα-
φερθώ σε αυτά. Όµως, µια και βρισκόµαστε στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο, ας ακούσει και ο ελληνικός λαός ότι όντως ο Γενικός Επι-
θεωρητής Δηµόσιας Διοίκησης άσκησε και αυτός τα καθήκοντά
του και απευθύνθηκε εις το υπηρεσιακό συµβούλιο υπαλλήλων
της Περιφέρειας Πελοποννήσου ασκώντας πειθαρχική δίωξη. Τα
στοιχεία αυτά συνδυάστηκαν µε τα άλλα στον εισαγγελέα Σπάρ-
της –πλέον Τρίπολης- ακριβώς για να συνεκτιµηθούν και στη συ-
νέχεια να αποδοθεί δικαιοσύνη. 

Πέραν αυτού, ο Γενικός Επιθεωρητής Δηµόσιας Διοίκησης ζή-
τησε από τον Περιφερειάρχη να σταλούν και στο Γενικό Επί-
τροπο του Ελεγκτικού Συνεδρίου, ώστε αυτός να διαπιστώσει µε
τη σειρά του όπου υπάρχει ένοχος και να καταλογιστούν τα
ποσά, τα οποία πρέπει να επιστραφούν. 

Ολοκληρώνω µε την ιδιότητα του Υπουργού Δικαιοσύνης. Βε-
βαιωθείτε ότι τίποτα δεν θα καλυφθεί. Βεβαιωθείτε ότι θα κινη-
θούν οι δικαστικές και οι εισαγγελικές αρχές, µε τη δυνατότητα
που σήµερα κινείται η δικαιοσύνη, όσο το δυνατόν γρηγορότερα,
για να αποδοθεί δικαιοσύνη, να αποκαλυφθούν αυτοί οι οποίοι
έχουν ευθύνη και να τιµωρηθούν, σύµφωνα µε το νόµο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.  

Η τέταρτη µε αριθµό 2255/186/27-9-2012 ερώτηση πρώτου κύ-
κλου και αίτηση κατάθεσης εγγράφων του Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας και Βουλευτή Β’� Αθηνών των Ανεξαρτήτων
Ελλήνων κ. Παναγιώτη Καµµένου προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε την ανάκληση της άδειας λειτουργίας της Συνε-
ταιριστικής Τράπεζας Λαµίας και τη θέση της σε ειδική εκκα-
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θάριση, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται. 

Η πέµπτη µε αριθµό 1690/14-9-2012 ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Β’� Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή
Αυγή κ. Πολυβίου Ζησιµόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε την αναστολή της διαδικασίας ιδιωτικοποίησης
της εταιρείας Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα (Ε.Α.Σ) δεν συζητεί-
ται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 2611/5-10-2012 ερώτηση δευτέρου κύκλου
του Ανεξαρτήτου Βουλευτή Ηλείας κ. Ιωάννη Κουτσούκου προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το σχεδιασµό του Ταµείου
Αξιοποίησης Ιδιωτικής Περιουσίας του Δηµοσίου (ΤΑΙΠΕΔ) για
την αξιοποίηση των ακινήτων του στο Νοµό Ηλείας, δεν συζητεί-
ται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό η Βουλή θα
διακόψει, λόγω κωλύµατος του κ. Παναγιωτόπουλου, για πέντε
λεπτά. Αυτό γίνεται µε βάση το άρθρο 59 που µας δίνει το δι-
καίωµα να αναγγείλουµε τη διακοπή για πέντε λεπτά λόγω κω-
λύµατος Υπουργού. Θα συνεχίσουµε µετά από πέντε λεπτά. 

Ευχαριστώ. 
(ΔΙΑΚΟΠΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Θα συζητηθεί η έβδοµη µε αριθµό 2756/ 10-10-2012 ερώτηση

του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τη χορήγηση του
εφάπαξ στους συνταξιούχους του δηµοσίου και τους ένστολους. 

Ο κ. Κατσώτης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, το

θέµα είναι το εφάπαξ των ένστολων και των δηµοσίων υπαλλή-
λων, αλλά και οι διακρίσεις που αυτοί έχουν υποστεί όλη αυτήν
την περίοδο, καθώς και οι αυθαιρεσίες που υπάρχουν στη χορή-
γηση του εφάπαξ.

Βέβαια, είναι γνωστή η κατάσταση στο Ταµείο Προνοίας των
Δηµοσίων Υπαλλήλων. Τα αποθεµατικά του έχουν τζογαριστεί
στο Χρηµατιστήριο. Επιβάλατε την αγορά οµολόγων, το λεγό-
µενο «κούρεµα», µε αποτέλεσµα να υπάρχει αυτή η κατάσταση
µε την αδυναµία χορήγησης των εφάπαξ στους δηµοσίους υπαλ-
λήλους και τους ένστολους.

Υπάρχει και ένα άλλο σοβαρό ζήτηµα. Με τις περικοπές που
έχουν γίνει µε τους νόµους –τους έχουµε γράψει στην ερώτηση,
τους οποίους ξέρετε πολύ καλά- η µείωση του εφάπαξ των υπαλ-
λήλων έχει φτάσει συνολικά στο 42,67% σχετικά µε αυτό που
ήταν πριν. 

Επίσης, υπάρχει και το θέµα του πώς χορηγείται το εφάπαξ.
Το Ταµείο Πρόνοιας το χορηγεί µε βάση την απόφαση συνταξιο-
δότησης, κάτι που δεν διασφαλίζει την κανονική σειρά, γιατί µπο-
ρεί δύο υπάλληλοι να καταθέσουν ταυτόχρονα την αίτησή τους,
αλλά µία υπηρεσία να βγάλει πιο µπροστά τα χαρτιά για τη συν-
ταξιοδότηση και αυτός ο υπάλληλος να πάρει το εφάπαξ, ενώ ο
άλλος που κατέθεσε την αίτηση την ίδια ηµεροµηνία ή και πιο
γρήγορα, να αργήσει να πάρει το εφάπαξ λόγω της καθυστέρη-
σης της αρµόδιας υπηρεσίας να βγάλει την τελική πράξη συντα-
ξιοδότησης.

Πιστεύουµε ότι αυτό δεν είναι σωστό. Οι ίδιοι οι υπάλληλοι θε-
ωρούν ότι πρέπει να χορηγείται το εφάπαξ µε την αίτηση κατά-
θεσης και αφού υπάρχει η βεβαίωση ότι δεν έχει καµµία
εκκρεµότητα στην κατάθεση της αίτησης. Με βάση αυτό να χο-
ρηγείται το εφάπαξ στους δηµοσίους υπαλλήλους.

Ρωτάµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, τι προτίθεσθε να κάνετε, έτσι
ώστε να επιστραφούν τα αποθεµατικά στο ταµείο και να χορη-
γούνται τα εφάπαξ; Ρωτάµε επίσης αν θα αποδοθούν στους δι-
καιούχους άµεσα και στο ύψος που έπαιρναν µέχρι τώρα και αν
πράγµατι θα λύσετε αυτό το θέµα που δηµιουργεί αδικίες, γιατί
πολλοί από αυτούς που πρόκειται να πάρουν το εφάπαξ έχουν
αδικηθεί. Γιατί παρότι έχουν καταθέσει την αίτησή τους πριν τις
µειώσεις, σήµερα παίρνουν το εφάπαξ µε τις µειώσεις που έχουν
γίνει και µάλιστα στο ύψος του 42,67%. Είναι µία αδικία η οποία
πρέπει να διορθωθεί. Πάνω σε αυτά θα θέλαµε τις απαντήσεις

σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός κ.

Παναγιωτόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, για
µία ακόµη φορά καλούµαστε εδώ να απαντήσουµε για λογαρια-
σµό του Υπουργείου Οικονοµικών, ενός άλλου Υπουργείου, εν
πάση περιπτώσει, διότι τα θέµατα που βάζετε, όπως το PSI, κα-
ταβολή εφάπαξ κ.λπ., τα οποία περνούν αναπόφευκτα από το Γε-
νικό Λογιστήριο του Κράτους, είναι ζητήµατα αρµοδιότητας του
Υπουργείου Οικονοµικών. 

Εποµένως, ούτως ή άλλως, τα ζητήµατα που θέτετε αφορούν
πολιτικές και αποφάσεις που λήφθηκαν σε ανώτατο κυβερνητικό
επίπεδο, στο πλαίσιο δανειακών συµβάσεων που έχει υπογράψει
η χώρα µε τους εταίρους της, µε τους δανειστές της, λόγω του
γνωστού προβλήµατος της χώρας και δεν µπορεί οποιαδήποτε
απάντηση να ξεφύγει από αυτό το πλαίσιο. 

Άρα ούτε εγώ, ως Υφυπουργός Εργασίας, ούτε το Υπουργείο
Εργασίας γενικά έχει την ευθύνη ή την αποκλειστική ευθύνη –αν
προτιµάτε αυτήν την έκφραση- για την εφαρµογή του PSI και του
«κουρέµατος» που υπέστησαν τα αποθεµατικά των ταµείων. 

Αυτό συνέβη. Όλοι έχουµε υποστεί περικοπές και µειώσεις στο
βιοτικό µας επίπεδο, στο εισόδηµά µας, στα αποθεµατικά µας
ως χώρα, ως πολίτες, ως ταµεία, ως Ελλάδα, αν θέλετε και δεν
µπορούµε να πούµε κάτι πέραν αυτού. Εποµένως, αρµόδιο για
να σας παράσχει αναλυτικότερη ενηµέρωση σχετικά µε την κα-
τάσταση του PSI και του «κουρέµατος», ιδίως στα αποθεµατικά
των ταµείων, φυσικά είναι το Υπουργείο Οικονοµικών.

Όµως, εδώ πρέπει να πω ότι το σύνολο των τηρουµένων στο
κοινό κεφάλαιο της Τραπέζης της Ελλάδος διαθεσίµων κεφα-
λαίων του Ταµείου Προνοίας Δηµοσίων Υπαλλήλων, δηλαδή του
ταµείου που χορηγεί το εφάπαξ, ανερχόταν προ εφαρµογής του
PSI στο ποσό των 351,5 εκατοµµυρίων ευρώ περίπου. Το ποσό
αυτό έχει υπαχθεί στη διαδικασία αποµείωσης του ελληνικού
χρέους κατά 53,5%, όπως γνωρίζετε, σύµφωνα µε τα οριζόµενα
στις διατάξεις του σχετικού νόµου περί κανόνων τροποποιήσεων
τίτλων εκδόσεως ή εγγυήσεως του ελληνικού δηµοσίου µε συµ-
φωνία των οµολογιούχων. Σύµφωνα µε τα µέχρι σήµερα διαθέ-
σιµα στοιχεία που υπάρχουν στην υπηρεσία µας, η κατάσταση
έχει όπως σας περιέγραψα. 

Το κοινό κεφάλαιο προ PSI ήταν 351.547.242 ευρώ και κάτι,
ενώ µετά PSI ήταν 201.031.073 ευρώ και κάτι. Όσον αφορά την
ονοµαστική αξία, προ PSI ήταν 28 εκατοµµύρια και µετά PSI ήταν
13.020.000 ευρώ. 

Όσον αφορά τις απώλειες που υπέστησαν οι φορείς κοινωνι-
κής ασφάλισης από τη συµµετοχή τους στο PSI και προκειµένου
να αποκατασταθούν σταδιακά στο µέλλον αυτές οι απώλειες,
προβλέπεται κατά το άρθρο 4 του ν. 4046/2012 να συσταθεί ανώ-
νυµη εταιρεία αποκλειστικού σκοπού µε την επωνυµία «Ταµείο
Στήριξης  Ασφαλιστικού Συστήµατος Α.Ε.». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Το προϊόν της αξιοποίησης των περιουσιακών στοιχείων της
ιδιωτικής περιουσίας του δηµοσίου ή των νοµικών προσώπων δη-
µοσίου δικαίου τα οποία θα περιοριστούν και θα περιέλθουν στο
ταµείο χωρίς αντάλλαγµα µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οι-
κονοµικών και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας
και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού, θα χρησιµοποιηθεί
αποκλειστικά για την οικονοµική στήριξη του ασφαλιστικού συ-
στήµατος. Αυτό είναι, αν θέλετε, ένα σχέδιο για τη διάσωση της
κατάστασης. 

Επίσης, πρέπει να επισηµάνω ότι το Ταµείο Πρόνοιας Δηµο-
σίων Υπαλλήλων προβλέπεται να επιχορηγηθεί από τον κρατικό
προϋπολογισµό µε ποσό 1,2 δισεκατοµµύρια, προκειµένου να
καταβάλει το σύνολο των εφάπαξ που οφείλει στους συνταξιού-
χους του δηµοσίου µέχρι 31 Δεκεµβρίου του 2011. Και γνωρίζετε
ότι ένα µεγάλο κοµµάτι της δόσης, που πρόκειται να εκταµιευθεί
τις επόµενες µέρες, εφόσον όλα πάνε καλά στη χώρα µας, θα
διοχετευθεί και στην κάλυψη εφάπαξ δηµοσίων υπαλλήλων. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να κάνω ένα πολύ σύντοµο σχόλιο
–τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου- για το δεύτερο
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θέµα που θέτετε και αφορά την αλλαγή της σειράς προτεραιότη-
τας στην καταβολή, όχι µε βάση την απόφαση οριστικής απόφα-
σης συνταξιοδότησης αλλά από την ηµεροµηνία αίτησης του
ασφαλισµένου. 

Η θέση µας ως Υπουργείο Εργασίας είναι ότι η σειρά προτε-
ραιότητας θα πρέπει να τηρείται για την καταβολή του εφάπαξ
βοηθήµατος και ότι ναι µεν δεν αναγράφεται ρητά στις συναφείς
διατάξεις του σχετικού νόµου, δηλαδή του ν.2084/1992, αλλά
προκύπτει άµεσα από αυτές, εφόσον προϋπόθεση για τη χορή-
γηση του εφάπαξ βοηθήµατος είναι η έκδοση οριστικής απόφα-
σης συνταξιοδότησης του κυρίου φορέα. Εποµένως η σειρά
προτεραιότητας προκύπτει µε βάση την ηµεροµηνία έκδοσης της
συνταξιοδοτικής απόφασης του κυρίου φορέα και του πρωτο-
κόλλου που λαµβάνει αυτή η απόφαση στο Γενικό Λογιστήριο
του Κράτους. 

Θέλω να πω πάλι ότι είναι ζήτηµα του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους και είµαι σε θέση να γνωρίζω ότι η κατεύθυνση που έχει
δοθεί προς το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους για να καταβάλει
τα εφάπαξ από τον αρµόδιο Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών
είναι η αυστηρή τήρηση –και εκεί δεν χωράει διάφορες παρεµ-
βάσεις και ο «νοών νοείτω»- κανόνος χρονικής προτεραιότητας,
ώστε να µην αδικείται κανείς. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Κατσώτης για τρία λεπτά. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό σε όλους

τι έχει γίνει µε τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων. Και
εµείς λέµε καθαρά, όπως το λένε και όλοι οι συνταξιούχοι, αλλά
και οι εργαζόµενοι, ότι δεν έχετε κανένα δικαίωµα να βάζετε χέρι
στις εισφορές των ασφαλισµένων. Δεν έχετε κανένα δικαίωµα να
χρησιµοποιείτε τη σύνταξη και τις παροχές προς τους ασφαλι-
σµένους για να ικανοποιούνται οι ανάγκες του µεγάλου κεφα-
λαίου. Το χρέος δεν είναι των εργαζοµένων. Τα ελλείµµατα δεν
τα δηµιούργησαν οι εργαζόµενοι. Και όµως, σήµερα τους καλείτε
να µειώσουν τις συντάξεις τους και να συµφωνήσουν µε τη µεί-
ωση των παροχών εφάπαξ ή και άλλων, γιατί η πατρίδα κινδυ-
νεύει. 

Ακόµα και προχθές, ο Υπουργός Οικονοµικών έλεγε ότι για την
επαναγορά των οµολόγων θα συµµετέχουν και τα ασφαλιστικά
ταµεία. Βεβαίως ο κ. Σαµαράς είπε πως όχι. Εµείς, όµως, κρα-
τούµε ακόµα τις επιφυλάξεις µας για το αν θα συµµετέχουν ή
όχι. Γι’ αυτό και καλούµε τους εργαζόµενους να είναι σε εγρή-
γορση, ώστε να εµποδίσουν και να δυσκολέψουν µια τέτοια προ-
οπτική κατά την οποία δεν θα µείνει τίποτα όρθιο στα ασφαλι-
στικά ταµεία. 

Βλέπουµε, λοιπόν, πού έχει καταλήξει όλη αυτή η υπόθεση µε
τα εφάπαξ, τα οποία κάνουν τρία και τέσσερα χρόνια να χορη-
γηθούν στους δηµόσιους και τους ένστολους, µε τις συντάξεις
οι οποίες κάνουν ένα και δύο χρόνια να βγουν για τους συνταξι-
ούχους. Βέβαια οι προσδοκίες που είχαν οι εργαζόµενοι για το
ποσό των συντάξεων και των εφάπαξ, δυστυχώς δεν ικανοποι-
ούνται γιατί οι αποφάσεις σας ανέτρεψαν σχέδια, γκρέµισαν τα
όνειρα αυτών των εργαζοµένων που είχαν µε αυτό το εφάπαξ το
οποίο νόµιζαν ότι θα πάρουν, για να καλύψουν τα δάνειά τους,
να καλύψουν τρύπες που δηµιούργησαν στη ζωή τους, για να
ικανοποιήσουν τις ανάγκες τους. 

Έχει οργή ο εργαζόµενος κόσµος σήµερα και στο δηµόσιο και
στον ιδιωτικό τοµέα. Εµείς λέµε να µετατραπεί σε αδιάλλακτο
αγώνα ενάντια σε αυτήν την πολιτική και βέβαια στη µήτρα που
γεννά αυτά τα προβλήµατα, που είναι αυτή ακριβώς η εξουσία
που εσείς υπηρετείτε, δηλαδή τα µονοπώλια και οι ανάγκες τους. 

Οι δηµόσιοι υπάλληλοι, λοιπόν, και οι ένστολοι ήταν για τις πο-
λιτικές δυνάµεις που υπηρετούν αυτό το σύστηµα οι σύµµαχοί
τους. Αξιοποιήθηκαν για να στηρίξουν µε την ενεργή τους
δράση, µε την ανοχή τους αυτήν την πολιτική. Τώρα πάλι επιχει-
ρείται να αξιοποιηθούν στην αναδιάταξη του πολιτικού σκηνικού,
για να επανακτήσουν τα κεκτηµένα τους, όπως τους λένε. 

Βεβαίως και ο αγώνας πρέπει να δυναµώσει. Χρειάζεται να
σκληρύνει ενάντια σ’ αυτές τις πολιτικές. Όµως τέτοια λύση δεν
θα έρθει από τα πάνω και εντός των τειχών. Κι εσείς είπατε σή-
µερα εδώ ότι τα µέτρα αυτά είναι ανωτέρου επιπέδου. Είναι απο-

φάσεις που πάρθηκαν από πάνω, είναι υπόθεση του Υπουργείου
Οικονοµικών το αν θα καλυφθούν οι ανάγκες των ασφαλιστικών
ταµείων. 

Μα, οι εισφορές είναι των εργαζοµένων. Με ποιο δικαίωµα
αυτές σήµερα πηγαίνουν για άλλους σκοπούς πέρα από αυτούς
που δίνονται, για τις συντάξεις και το εφάπαξ των εργαζοµένων;
Είναι δικές τους εισφορές, αποτελούν το µισθό τους, δεν είναι
µη µισθολογικό κόστος, όπως το ονοµάζετε, για να το καταργή-
σετε. Είναι η τιµή, είναι η αξία της ίδιας της εργατικής δύναµης,
είναι αυτή που κατακτήθηκε µέσα από σκληρούς αγώνες. 

Εµείς επιµένουµε και θα αγωνιστούµε βέβαια σε µία τέτοια κα-
τεύθυνση, έτσι ώστε οι δηµόσιοι υπάλληλοι να συµπορευτούν µε
το ταξικό κίνηµα για να µπορέσουν να κρατήσουν τις κατακτή-
σεις τους, να παλέψουν γι’ αυτές, για το εφάπαξ που δικαιούνται,
για τη σύνταξη που δικαιούνται για τα όρια ηλικίας τα οποία δεν
θα πρέπει να αυξηθούν, για όλα αυτά που εσείς σήµερα καταρ-
γείτε, αξιοποιώντας την κρίση και τις ανάγκες βέβαια που θέλει
το σύστηµα, να µειώσει δηλαδή την τιµή της εργατικής δύναµης,
να κερδίσει στην περίοδο της ανάκαµψης της οικονοµίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Πανα-
γιωτόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Δεν διαφωνώ κι εγώ, κύριε συνάδελφε, ότι κάθε µέτρο που έχει
ως αποτέλεσµα τη µείωση εισοδήµατος, όπως οι περικοπές των
εφάπαξ, ενέχει µία αίσθηση αδικίας. Δεν υπάρχει αµφιβολία γι’
αυτό. Εσείς κάνετε λόγο για κεκτηµένα, αλλά εγώ θα πω -και δεν
είναι µόνο προσωπική µου άποψη αλλά είναι άποψη και της Κυ-
βέρνησης που καταβάλλει αυτήν την προσπάθεια αυτήν την ώρα
και των κοινοβουλευτικών δυνάµεων που τη στηρίζουν- ότι υπέρ-
τατο κεκτηµένο προς διατήρηση είναι να µείνει η χώρα ζωντανή
στη δύσκολη προσπάθεια που κάνει να ξεπεράσει το µεγάλο δη-
µοσιονοµικό της πρόβληµα, απόρροια λαθών δεκαετιών. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Να πεθάνει ο λαός!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όχι να πεθάνει ο λαός. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Με πεθαµένο λαό δεν υπάρχει…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Στοιχείο τού να µείνει η
χώρα ζωντανή είναι να µείνει και ο λαός ζωντανός. Όλοι στερού-
µεθα, όλοι κληθήκαµε να στερηθούµε, αλλά το ζητούµενο, όπως
είπα, είναι να υπάρχει ελπίδα για την επόµενη µέρα. 

Διαφωνούµε ως προς τον τρόπο που θα υπάρξει ελπίδα για
την επόµενη µέρα, αλλά νοµίζω ότι εµείς τουλάχιστον, που
έχουµε αυτήν τη στιγµή την ευθύνη της λήψης των δύσκολων
αποφάσεων, προκρίνουµε αυτήν την προσέγγιση, ότι εδώ σηµα-
σία έχει να µείνει η χώρα ζωντανή για να έχει ελπίδες να το πα-
λέψει και στην επόµενη µέρα για ένα καλύτερο µέλλον. 

Τώρα από εκεί και πέρα, όσον αφορά τα θέµατα του Υπουρ-
γείου Εργασίας, ο εξορθολογισµός των εφάπαξ -όχι µόνο στους
δηµοσίους υπαλλήλους αλλά και στους ένστολους- που κατέ-
ληξε σε µειώσεις, έγινε στη βάση αναλογιστικών µελετών, όπου
συγκρίνονται διαχρονικά οι εισφορές σε σχέση µε το τελικό ποσό
του εφάπαξ και πάντα έχουµε δει ότι υπήρξαν και στρεβλώσεις. 

Σε κάποιες περιπτώσεις, δηλαδή, έχουµε εισφορές που δεν δι-
καιολογούν το τελικό ποσό του εφάπαξ. Εκεί προέκυψε κάποιος
εξορθολογισµός και αναπόφευκτα κάποια µείωση.

Από εκεί και πέρα, όµως, όπως σας είπα, η απόφαση για το
PSI είναι απόφαση που ξεπερνάει τον καθένα από εµάς και σε
επίπεδο Υπουργείου. Είναι απόφαση συνολική.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Το Υπουργείο Εργασίας λέει µε δό-
σεις.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Με δόσεις; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ναι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Αυτά είναι στοιχεία που
διαρρέουν. Είναι σενάρια.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Το διέρρευσε το Υπουργείο Εργασίας.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όλα, όπως καταλαβαί-
νετε, αρχίζουν και τελειώνουν από την οικονοµική δυνατότητα
της χώρας. 

Εάν δεν συνέβαιναν όσα συνέβησαν τον τελευταίο καιρό, ώστε
να έχει αύριο η χώρα την οικονοµική δυνατότητα να καταβάλλει,
αναρωτιέµαι τι θα λέγαµε εδώ µέσα και ποιοι θα κατηγορούσαµε
ποιους.

Συνέβησαν, διότι οι δυνάµεις που στηρίζουν τουλάχιστον
αυτήν την προσπάθεια πήραν τις δύσκολες αποφάσεις για να το
κάνουν τούτο πράξη και να έχουµε την προσδοκία σε κάποιες
µέρες από τώρα να καταβληθούν αυτά τα χρήµατα και να διοχε-
τευθούν µεταξύ άλλων και σε αυτούς που περιµένουν το εφάπαξ
τους.

Από εκεί και πέρα θέλω, επίσης, να επαναλάβω για µια ακόµα
φορά ότι από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους -προϊστάµενος
Υφυπουργός του οποίου δεν είµαι εγώ, ο οµιλών από του Βήµα-
τος - θα τηρηθεί αυστηρά -και το εννοώ, διότι το έχω δει και το
έχω ελέγξει-, ο κανόνας της χρονικής προτεραιότητας, έτσι ώστε
αυτοί που έκαναν πρώτοι την αίτησή τους να έχουν λαµβάνειν
πρώτοι το εφάπαξ τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ακολουθεί η πρώτη

µε αριθµό 1937/21-9-2012 ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βου-
λευτή Βοιωτίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Καράµπε-
λα προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τη σύµβαση κατασκευής του έργου «Επι-
σκευή - ενίσχυση του κτηρίου ΙΚΑ-ΕΤΑΜ (Πειραιώς 64) για τη
στέγαση της Διοίκησης του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Α’ Φάση».

Το λόγο έχει ο κ. Καράµπελας για δύο λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, στην ερώτηση που απηύθυνα στον Υπουρ-

γό Εργασίας αναφορικά µε τη σύναψη της σύµβασης στις 19-09-
2012 του ΙΚΑ µε άγνωστη προς εµένα εργοληπτική εταιρεία, µε
αντικείµενο την επισκευή και λειτουργική χρήση του κτηρίου δι-
οίκησης του εν λόγω ιδρύµατος, η πρόθεσή µου δεν περιοριζό-
ταν µόνο στην εξακρίβωση των στοιχείων της συγκεκριµένης
εξωφρενικής -έτσι και αλλιώς- σύµβασης, αλλά πολύ περισσό-
τερο στον τρόπο µε τον οποίο διαχειρίζεται ο οργανισµός τα πε-
ριουσιακά του στοιχεία, δηλαδή την ακίνητή του περιουσία.

Είναι σε όλους γνωστή η τραγική οικονοµική κατάσταση των
ασφαλιστικών ταµείων της χώρας, τα οποία αδυνατούν να κατα-
βάλλουν συντάξεις, επιδόµατα και παροχές υγείας χωρίς την
κρατική επιχορήγηση. Επίσης πληροφορούµεθα καθηµερινά πε-
ριπτώσεις χορήγησης πλασµατικών συντάξεων, λόγω είτε αδυ-
ναµίας του συστήµατος είτε δόλιας συµπεριφοράς των
αρµοδίων.

Στα παραπάνω προστίθενται οι χρόνιες παθογένειες του
ασφαλιστικού συστήµατος της χώρας, η έλλειψη προσωπικού, ο
τεράστιος χρόνος που απαιτείται για τη χορήγηση συντάξεων, η
εκτός ορίων εισφοροδιαφυγή και εισφοροαποφυγή, η αδυναµία
εδώ και χρόνια -και παρά τα τεράστια ποσά τα οποία έχουν δα-
πανηθεί- για την προµήθεια και λειτουργία ενός αποτελεσµατι-
κού µηχανογραφικού συστήµατος στο ΙΚΑ, η εγκληµατική
διαχείριση των αποθεµατικών, η προκλητική απουσία στοιχει-
ώδους αξιοποίησης της ακίνητης περιουσίας και, βέβαια, η επί
σειρά ετών κακοδιοίκηση αυτού του πολύπαθου οργανισµού.

Η σηµερινή διοίκηση του ιδρύµατος αποφάσισε να επισκευά-
σει και να ανακαινίσει ένα ιδιόκτητο κτήριο του ΙΚΑ στην οδό Πει-
ραιώς 64, προκειµένου να στεγάσει τις κεντρικές υπηρεσίες του.
Το ποσό άνω των 30 εκατοµµυρίων ευρώ, όπως προκύπτει και
από το δελτίο Τύπου που είναι στην ιστοσελίδα του ΙΚΑ, κρίνεται
εξόχως προκλητικό και αποτελεί σαφή ένδειξη ότι οι άνθρωποι
που αποφάσισαν να δεσµεύσουν αυτόν τον πακτωλό των χρηµά-
των, που δεν διαθέτει ο οργανισµός, είτε έχουν χάσει κάθε αί-
σθηση µέτρου είτε ζουν σε άλλη εποχή είτε παίζουν µε τα νεύρα
και τα βάσανα του ελληνικού λαού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θα ήθελα την ανοχή σας για µερικά δευτερόλεπτα, κύριε Πρό-
εδρε.

Θέλω, λοιπόν, να ρωτήσω για µια ακόµη φορά και να παρακα-
λέσω τον παριστάµενο Υφυπουργό, κ. Παναγιωτόπουλο, να µου
απαντήσει εάν συµφωνεί µε τον παραπάνω σκανδαλώδη διαγω-
νισµό-ανάθεση, την ώρα που το ίδρυµα αδυνατεί να καταβάλλει
συντάξεις στους δικαιούχους χωρίς κρατική επιχορήγηση, ποιο
είναι το ακριβές περιεχόµενο αυτής της σύµβασης;

Γνωρίζετε εάν τηρήθηκαν όλες οι προβλεπόµενες διαδικασίες,
δηλαδή διαγωνισµός, αξιολόγηση προσφορών; Έχει γίνει έρευνα
αγοράς στο κέντρο της Αθήνας, προκειµένου να εξευρεθεί κα-
τάλληλος χώρος για τη στέγαση των γραφείων διοίκησης του
ΙΚΑ, και τι αποτέλεσµα είχε; Έχει ερευνηθεί ποιο θα ήταν το κό-
στος αγοράς οργανωµένου κτηρίου για να στεγαστεί η διοίκηση
του ΙΚΑ, ώστε να αποφευχθεί η συγκεκριµένη πολυδάπανη επι-
σκευή;

Κατά τη γνώµη µου, κύριε Υφυπουργέ, υπάρχουν πολλά δια-
θέσιµα κτήρια µε αυτό το ποσό στο κέντρο της Αθήνας. Με τον
τρόπο αυτό θα αυξάναµε την περιουσία του ΙΚΑ και δεν θα την
αποµειώναµε.

Τέλος, θα ήθελα να ρωτήσω εάν είναι εις γνώσιν σας αν η ση-
µερινή διοίκηση έχει σχεδιάσει κάποιο συγκεκριµένο πλάνο αξιο-
ποίησης της τεράστιας ανεκµετάλλευτης περιουσίας του
ιδρύµατος και σε ποια φάση βρίσκεται η τυχόν υλοποίησή του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας κ. Παναγιωτόπου-
λος έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα ξεκινήσω από το
τέλος, κύριε συνάδελφε.

Θα πω ότι γνωρίζετε ότι αυτήν τη στιγµή υπάρχει σε εξέλιξη
ένα σχέδιο αναδιάταξης της διοικητικής υπηρεσιακής δοµής του
ΙΚΑ σε όλη την Ελλάδα -σε επίπεδο- δηλαδή, καταστηµάτων,
υποκαταστηµάτων, περιφερειακών υποκαταστηµάτων, το οποίο
αποσκοπεί κυρίως στην εξοικονόµηση πόρων σε συνδυασµό µε
την καλύτερη λειτουργική οργάνωση του ΙΚΑ.

Ως προς αυτό, όπως καταλαβαίνετε, φυσικά και θα συνεκτιµη-
θεί το στοιχείο της ακίνητης περιουσίας του ΙΚΑ, που δίνει οπωσ-
δήποτε εναλλακτικές όσον αφορά την επιλογή κτηρίων για την
εγκατάσταση ή τη µετεγκατάσταση των υπηρεσιών του. Περισ-
σότερες λεπτοµέρειες, όµως, θα σας δώσω µέσα από τα έγ-
γραφα που θα καταθέσω, που παραθέτουν αναλυτικές καταστά-
σεις αυτής της ακίνητης περιουσίας, καθώς και όλων των µισθω-
τηρίων συµβολαίων που χρησιµοποιεί το ίδρυµα για τις στεγα-
στικές του ανάγκες.

Από εκεί και πέρα, όµως, απαντώντας µπαίνω κατά κάποιον
τρόπο στην αρχή της ερώτησής σας, δηλώνοντας ότι όντως
έχετε δίκιο όταν επισηµαίνετε ότι το πρώτο δελτίο Τύπου, που
εκδόθηκε στις 20 Σεπτεµβρίου, είχε ελλείψεις, ήταν ελλιπές.
Είναι όντως παράλειψη για ένα δηµόσιο οργανισµό να εκδίδει
ανακοίνωση για την υπογραφή σύµβασης κατασκευαστικού
έργου και να µην αναφέρει αναλυτικά στοιχεία σχετικά µε το
ποιος, για παράδειγµα, είναι ο ανάδοχος του έργου και ποιο είναι
το τελικό ποσό του προϋπολογισµού του έργου µαζί µε τη σχε-
τική έκπτωση, όταν, µάλιστα -σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθε-
σία- ο ανάδοχος αναδεικνύεται βάσει του µέγιστου προσφερό-
µενου ποσοστού έκπτωσης. 

Σ’ αυτό συµφωνούµε. Το πρώτο δελτίο ήταν ελλιπές. Ακολού-
θησε στις 17 Οκτωβρίου παρά ταύτα νέο δελτίο Τύπου από το
ίδρυµα, όπου εκεί υπάρχουν όλες οι λεπτοµέρειες για τη σύµ-
βαση που έχει υπογραφεί. Εποµένως διόρθωσε –αν θέλετε- τις
προηγούµενες ελλείψεις της ανακοίνωσής του το ΙΚΑ και όλα
αυτά που διατυπώνετε, µε τον τρόπο που τα διατυπώνετε, νοµίζω
ότι ενέχουν και κάποια στοιχεία υπερβολής.

Δική µας δουλειά, βέβαια, ως πολιτικοί προϊστάµενοι του ιδρύ-
µατος είναι να τα ελέγξουµε και να δούµε τι από αυτά ισχύει και
τι δεν ισχύει.

Όµως οφείλω να ξεκαθαρίσω εδώ ότι αυτήν την ώρα η Κυβέρ-
νηση και το Υπουργείο Εργασίας διά της πολιτικής του ηγεσίας
περιβάλλει µε εµπιστοσύνη τη διοίκηση του ΙΚΑ, ασχέτως αν
αυτή έχει προκύψει από προηγούµενη κυβέρνηση. Δεν µπορεί
να γίνει διαφορετικά, γιατί πρέπει να συνεργαστούµε και να φέ-
ρουµε εις πέρας τα πολλά και δύσκολα έργα στο πλαίσιο των αρ-
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µοδιοτήτων του Υπουργείου µας και ιδίως στο χώρο της κοινω-
νικής ασφάλισης. 

Σας επαναλαµβάνω ότι δεν µπορεί να γίνει διαφορετικά. Στο
κάτω-κάτω, ξέρετε ότι πρόκειται για µία τρικοµµατική Κυβέρ-
νηση, προϋπόθεση -να το πω έτσι- λειτουργίας της οποίας είναι
και η αγαστή συνεργασία µεταξύ των µελών της και, φυσικά, µε-
ταξύ διορισµένων πολιτικών προσώπων, που τη στελεχώνουν ευ-
ρύτερα.

Όπως καταλαβαίνετε, αν υπάρχει κάποια αντίρρηση από εσάς
ως προς αυτό ή ως προς την ηγεσία του ΙΚΑ αυτήν τη στιγµή,
εγώ δεν είµαι ο αρµόδιος για να τη συζητήσετε. Μάλλον θα πρέ-
πει να πάτε σε ανώτερο επίπεδο.

Από εκεί και πέρα, όµως, οφείλω να πω πέντε πράγµατα -και
πολύ φοβούµαι ότι τα περισσότερα θα τα κρατήσω για να τα ανα-
πτύξω στη δευτερολογία µου- σχετικά µε την ουσία, που είναι το
συγκεκριµένο κτήριο για το οποίο κάνετε την ερώτηση στην οδό
Πειραιώς 64. Είναι το σηµαντικότερο ακίνητο που διαθέτει το
ίδρυµα σε πανελλαδικό επίπεδο.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να καταθέσω στα Πρακτικά και ένα
ενηµερωτικό σηµείωµα, που πραγµατικά είναι πολύ εκτενές και
τεκµηριωµένο ως προς τα στοιχεία αυτού του κτηρίου.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Μέχρι το 2000 στο κτήριο αυτό στεγάστηκαν οι διοικητικές και
οι υγειονοµικές υπηρεσίες του περιφερειακού υποκαταστήµατος
ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Αθηνών. Μιλάµε για ένα κτήριο που έχει κατασκευα-
στεί από το 1954 και έχει χαρακτηριστεί µεταξύ άλλων διατηρη-
τέο ως προς το κέλυφός του από το 2005. Ως προς το εξωτερικό,
εύλογο είναι, προκειµένου να πάµε σε µία µεταστέγαση λειτουρ-
γικής φύσεως, να είναι επιβεβληµένο να γίνουν και κάποιες ερ-
γασίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ,  πείτε τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Από εκεί και πέρα αυτό
που θέλω να πω –και τελειώνω, τα υπόλοιπα θα τα κρατήσω,
κύριε Πρόεδρε, για τη δευτερολογία µου κι ευχαριστώ για την
ανοχή σας- είναι το εξής: Η εκκένωση του κτηρίου και η µετα-
στέγαση κεντρικών υπηρεσιών του έγινε το 2000, µετά τους σει-
σµούς του 1999 -υπήρχε, δηλαδή, λόγος σοβαρός ασφαλείας-
προκειµένου να αποκατασταθούν οι ζηµιές που υπέστη ο σκελε-
τός του κτηρίου. Εποµένως η διαδικασία επισκευής του κτηρίου
είναι προφανές ότι έχει ξεκινήσει εδώ και µια δεκαπενταετία. 

Σας κατέθεσα τη σχετική κατάσταση µε το σηµείωµα. Ως προς
την αναγκαιότητα υλοποίησης της συγκεκριµένης δράσης, σας
πληροφορώ ότι σήµερα οι κεντρικές υπηρεσίες διοίκησης του
ΙΚΑ-ΕΤΑΜ είναι διασκορπισµένες σε δέκα τρία κτήρια στην
Αθήνα. Εποµένως αυτό το γεγονός συνεπάγεται καταβολή µι-
σθωµάτων και προβλήµατα, όσον αφορά την εξοικονόµηση
πόρων. 

Αυτές τις ώρες και υπό αυτές τις συνθήκες που λειτουργούµε,
αυτά τα ζητήµατα νοµίζω ότι θα πρέπει να τα καταστήσουµε
πρώτης προτεραιότητας στη Δηµόσια Διοίκηση. Βέβαια, αυτή η
απόφαση µεταστέγασης ξανά στο κεντρικό, ιστορικής αξίας κτή-
ριο του ΙΚΑ αυτήν τη λογική εξυπηρετεί. 

Κάποιες άλλες λεπτοµέρειες θα αναπτύξω στη δευτερολογία
µου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Καράµπελας για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χαίροµαι ιδιαίτερα, κύριε Υφυπουργέ, που µου λέτε ότι υπάρ-

χει ένα σχέδιο για να σταµατήσουµε τα πολλά έξοδα, τα οποία
έχει ο οργανισµός. Βέβαια, θα ήθελα να µου πείτε ποιο είναι το
χρονοδιάγραµµα για να επιτευχθούν αυτές οι µειώσεις, διότι από
την 1η Ιανουαρίου 2013 οι µειώσεις θα φανούν στους Έλληνες
φορολογούµενους, στους άνεργους και σε όλους τους άλλους

που πρόκειται να τραβήξουµε στην πλάτη µας αυτήν τη χώρα
µπροστά. Άρα θα πρέπει να έχουµε κι εµείς ένα συγκεκριµένο
χρονοδιάγραµµα για το πότε θα επιτευχθούν αυτοί οι στόχοι. 

Δεύτερον, απαντήσατε σε µια ερώτηση που εγώ δεν έκανα,
στο αν η διοίκηση του ΙΚΑ αυτήν τη στιγµή εµένα µε καλύπτει ή
όχι. Ο θεσµικός µου ρόλος είναι να είµαι Βουλευτής και να κάνω
κοινοβουλευτικό έλεγχο. Από εκεί και πέρα, αν εσείς πιστεύετε
ότι µπορείτε να προχωρήσετε µε αυτήν τη διοίκηση, µε γεια σας
και χαρά σας. Εσείς θα συνεργαστείτε κι εσείς θα φέρετε τα απο-
τελέσµατα αυτά κι εµείς θα σας ελέγχουµε συνέχεια. 

Από εκεί και πέρα, όµως, θα ήθελα να συνεχίσω πάνω στη δια-
χείριση της περιουσίας του ΙΚΑ και να σας πω ορισµένα πράγ-
µατα, τα οποία ίσως να τα καταθέσατε κι εσείς τώρα στα στοιχεία
σας. 

Επιτρέψτε µου να επισηµάνω ότι το ΙΚΑ είναι σήµερα ιδιοκτή-
της διακοσίων δεκαπέντε ακινήτων µε αντικειµενική αξία περί τα
επτακόσια εκατοµµύρια ευρώ, ενώ η εµπορική αξία κινείται σε
επίπεδα κοντά το 1,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Την ίδια στιγµή τα έσοδα του ΙΚΑ από την εκµετάλλευση των
ακινήτων του είναι περίπου στα 8,17 εκατοµµύρια ευρώ. Αναφέ-
ροµαι στο 2011. Αν συνυπολογίσουµε και τα 26 εκατοµµύρια
ευρώ που πλήρωσε πέρυσι το ΙΚΑ για ενοίκια, τότε διαπιστώνεται
πως η τεράστια ακίνητη περιουσία, όχι µόνο είναι εντελώς ανεκ-
µετάλλευτη, αλλά η ανεπαρκής διαχείριση των ακινήτων του
ιδρύµατος έχει αποβεί ζηµιογόνα. 

Ενδεικτικά σας αναφέρω δύο από τα πάρα πολλά παραδείγ-
µατα της κακής διαχείρισης της ακίνητης περιουσίας του ιδρύ-
µατος. Πρώτο παράδειγµα είναι το ΙΚΑ της Γλυφάδας, το οποίο,
ενώ θα µπορούσε να µετακοµίσει σε νέο κτήριο από τον Απρίλιο
του 2012 µε ενοίκιο 13. 810 ευρώ το µήνα, εξακολουθεί να στε-
γάζεται στο υπάρχον κτήριο, καταβάλλοντας κάθε µήνα 46.150
ευρώ µε συµβόλαιο που έχει λήξει από τις 31 Μαρτίου 2012. Η
διαφορά αυτή των 33.000 ευρώ το µήνα συνεχίζει να υφίσταται
και, µέχρι να µετακοµίσουν τελικά οι υπηρεσίες, υπολογίζεται να
ανέλθει συνολικά στις 300.000 ευρώ. Ακόµη δεν έχει γίνει η µε-
τακόµιση. 

Έτερο παράδειγµα κακής –για να µη χρησιµοποιήσω άλλο επί-
θετο- διαχείρισης αποτελεί επίσης το ΙΚΑ Αγίας Παρασκευής, για
το οποίο καταβάλλονται ενοίκια, την ώρα που το ίδρυµα έχει δικό
του χώρο ανεκµετάλλευτο στην πλατεία Αγίας Παρασκευής, απέ-
ναντι από την εκκλησία.

Ο κατάλογος των περιπτώσεων ανεπαρκούς και αδιάφορης
πολιτικής για την αξιοποίηση των ακινήτων του ΙΚΑ είναι µακρύς.
Η σηµερινή διοίκηση, όµως, δεν δίστασε να προβεί σε µια σύ-
ναψη αµφιλεγόµενη –αυτήν που σας τόνισα πριν- µε άγνωστο το
πρώτο δελτίο Τύπου στην επίσηµη ιστοσελίδα του –άρα δεν
υπάρχει καµµιά δικαιολογία, κύριε Υφυπουργέ- και χωρίς να γνω-
ρίζει ο Έλληνας ασφαλισµένος και ο φορολογούµενος τις διαδι-
κασίες που τηρήθηκαν. 

Κύριε Υφυπουργέ, ασκώντας το λειτούργηµα που ο ελληνικός
λαός µού έχει εµπιστευθεί, ζητώ να µάθω σε τι ενέργειες προτί-
θεται να προχωρήσει η Κυβέρνηση, ώστε να ξεκινήσει η ορθο-
λογική αξιοποίηση των περιουσιακών στοιχείων του ΙΚΑ –αλλά
όχι µόνο του ΙΚΑ- αλλά και των άλλων φορέων κοινωνικής ασφά-
λισης. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Παναγιωτόπουλος.
Κύριε Παναγιωτόπουλε, πολλή δουλειά…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όντως. Το έχετε αντι-
ληφθεί και εσείς άλλωστε από τη συχνότητα των επισκέψεών µας
εδώ πέρα. Δεν υπάρχει, όµως, άλλος τρόπος, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά δεν διαφωνούµε. Και µπορώ να
σας δώσω και εγώ πάρα πολλά παραδείγµατα όπου το ΙΚΑ και
κάθε δηµόσιος φορέας, κάθε δηµόσια υπηρεσία καλείται να δια-
χειριστεί µε πολύ πιο ορθολογικό τρόπο την ακίνητή του περιου-
σία. Αλλά εδώ πρέπει δυο πράγµατα να προταθούν. Το  πρώτο
είναι η εξοικονόµηση πόρων από µισθώµατα που κακώς κατα-
βάλλονταν ή κακώς καταβάλλονταν τόσο υψηλά, όταν υπάρχουν
εναλλακτικές. Το δεύτερο είναι και µια λειτουργικότητα όσον
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αφορά την παροχή των υπηρεσιών που ένα ίδρυµα όπως το ΙΚΑ
-πανελλήνιας εµβέλειας, που συλλέγει εισφορές εργοδοτών, που
κάνει παροχές συντάξεων- πρέπει να κάνει σε όλη την Ελλάδα.
Εποµένως αυτά τα δυο πρέπει να επικαλύπτονται. Γνωρίζουµε -
ας πούµε- σε ακριτικό νοµό περίπτωση, όπου το ΙΚΑ φαίνεται να
εγκαταλείπει µια πόλη, αυτού του ακριτικού νοµού, προκειµένου
να εγκατασταθεί σε µια άλλη πόλη όχι επειδή αυτό το επιβάλλει
η ορθολογικότερη οικονοµική διαχείρισή του, αλλά επειδή κά-
ποιοι οικονοµικοί παράγοντες πιέζουν. Συνάδελφοί µας εδώ
µέσα. 

Εποµένως υπάρχουν πολλά πράγµατα που βαραίνουν στη ζυ-
γαριά και επηρεάζουν αποφάσεις. Η δική µας δουλειά και η δική
µας γραµµή είναι να επιµένουµε για την ορθολογικότερη διαχεί-
ριση. Πριν από δέκα ηµέρες βρέθηκα στην εκλογική µου περιφέ-
ρεια µε το διοικητή του ΙΚΑ µε αντικείµενο σύσκεψης τη µε-
τεγκατάσταση της υπηρεσίας του ιδρύµατος από ένα ακίνητο το
οποίο ενοικιάζει καταβάλλοντας µίσθωµα σε ένα ακίνητο το
οποίο αποτελεί περιουσία του Υπουργείου Υγείας, ώστε να µην
καταβάλλει αυτό το µίσθωµα αλλά και για να προκύψει η λειτουρ-
γική κάλυψη των αναγκών. 

Εποµένως γίνονται όλα αυτά. Μακάρι να µπορούσαµε να βά-
λουµε κάποιο χρονοδιάγραµµα. Βλέπετε, οι διαδικασίες αυτές
παίρνουν χρόνο, γιατί πολλές φορές αντιµετωπίζουν και αντιρ-
ρήσεις είτε από τοπικούς παράγοντες είτε από τοπικές κοινω-
νίες, ακόµη και από στοιχεία  µέσα στο προσωπικό του ιδρύµα-
τος, που απλούστατα αρνούνται να µετεγκατασταθούν αφού λει-
τουργούν τόσα χρόνια. Εν πάση περιπτώσει, εάν προτάξουµε
µπροστά αυτά τα δυο στοιχεία -δηλαδή την εξοικονόµηση πόρων
αλλά και την κάλυψη των λειτουργικών αναγκών, της εύρυθµης
λειτουργίας του ιδρύµατος- νοµίζω ότι θα µπορέσουµε να φτά-
σουµε σε λύσεις που είναι οικονοµικά συµφέρουσες κυρίως για
τον Έλληνα φορολογούµενο. Διότι αυτό είναι το βασικό στοιχείο.

Από κει και πέρα, θα ήθελα, για να µη µακρηγορώ -επειδή βά-
ζετε πολλά θέµατα ως προς το συγκεκριµένο κτήριο και τις δα-
πάνες για την εκτέλεση του έργου- απλά να πω ότι αυτή τελικά
η συνολική δαπάνη δεν θα είναι το άθροισµα των αρχικών προ-
ϋπολογισµών των δυο φάσεων, δηλαδή 30.700.000 ευρώ, αφού
επί του προϋπολογισµού της µελέτης προσφέρονται σηµαντικές
εκπτώσεις και µάλιστα βάσει αυτής της έκπτωσης αναδεικνύεται
και αυτός ο ανάδοχος.

Θα ήθελα να καταθέσω σχετικές καταστάσεις που δίνουν
πάρα πολλά στοιχεία σχετικά µε την ακίνητη περιουσία του ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ, τα µισθωτήρια συµβόλαια και όλα όσα ζητάτε, γιατί νο-
µίζω ότι πραγµατικά ο χρόνος δεν θα έφτανε ακόµη και αν ήταν
πολλαπλάσιος αυτού της πρωτολογίας και της δευτερολογίας.
Είµαι, όµως, πραγµατικά στη διάθεσή σας, για να µε ελέγξετε να
δείτε κατά πόσο υλοποιούµε αυτήν τη γραµµή που σας περιέ-
γραψα για εξορθολογικότερη διαχείριση πόρων του ιδρύµατος
σε συνδυασµό µε την εξυπηρέτηση των λειτουργικών αναγκών.
Να είστε σίγουρος, όµως, ότι θα τηρηθεί κάθε νόµιµη διαδικασία,
για να παρακολουθούµε από κοντά αυτήν την εκτέλεση της σύµ-
βασης σε ένα κτήριο που, όπως σας είπα, υπάρχει µια λογική για
να ξαναπροτιµηθεί -αφού επιδιορθώνεται µετά από τους σει-
σµούς του 1999- για να στεγάσει όχι µόνο την κεντρική αλλά δε-
κατρείς υπηρεσίες του ΙΚΑ στο Λεκανοπέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Νικόλαος Παναγιωτόπου-

λος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Προχωρούµε τώρα
στη συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό 2416/2-10-2012 ερώτη-
σης δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς–Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δη-
µητρίου Στρατούλη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά τη λήψη µέτρων στήριξης των
αστέγων.

Κύριε Στρατούλη, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, στην Ελλάδα το

φαινόµενο της έλλειψης στέγης δεν το είχαµε πριν από το 1980
έντονα, λόγω και των στενών οικογενειακών δεσµών που υπάρ-

χουν και λόγω των δεσµών αλληλεγγύης και φιλοξενίας που
υπάρχουν στο DNA του ελληνικού λαού πολύ έντονα.

Όµως από το 1980 και µετά έχουµε ένταση αυτού του φαινο-
µένου και έχουµε δεκάδες χιλιάδες συµπολίτες µας που ζουν στο
δρόµο κυριολεκτικά, µέσα σε κούτες ή σε ακατάλληλες συνθή-
κες στέγασης, µε τη µεγαλύτερη συγκέντρωση των αστέγων στα
µεγάλα αστικά κέντρα -Αθήνα, Θεσσαλονίκη- βιώνοντας αυτοί οι
συνάνθρωποί µας την πιο ακραία µορφή φτώχειας, κοινωνικού
αποκλεισµού και οικονοµικής και ψυχολογικής εξαθλίωσης.

Η οικονοµική κρίση, οι εφαρµοζόµενες, κατά τη γνώµη µας,
µνηµονιακές πολιτικές -που είναι αντικοινωνικές και πολλές
φορές και ανθρωποκτόνες- και τα συνεπακόλουθά τους, όπως η
ανεργία -που πλήττει σχεδόν όλες τις ηλικίες και τις επαγγελµα-
τικές κατηγορίες- διαφοροποίησαν την τελευταία πενταετία το
φαινόµενο της έλλειψης στέγης τόσο ποσοτικά -είναι πολλοί πε-
ρισσότεροι πια οι άστεγοι, αυξήθηκαν την τελευταία τριετία κατά
25%- όσο και ποιοτικά, γιατί έχουµε πλέον την εµφάνιση της γε-
νιάς των νεοάστεγων, δηλαδή, των θυµάτων της κρίσης και των
µνηµονιακών πολιτικών που εφαρµόζονται, πολιτικών που έσ-
πρωξαν στην ανέχεια και τη φτώχεια χιλιάδες ανθρώπους. Γι’
αυτό βλέπουµε να ζουν στους δρόµους και άνθρωποι που µέχρι
χθες ήταν επαγγελµατίες, ήταν εργαζόµενοι, οικογενειάρχες,
νοικοκυραίοι και σήµερα είναι πραγµατικά στην ανέχεια, έχουν
χάσει και το σπίτι τους και όλη την περιουσία τους και την αυτο-
εκτίµησή τους.

Σύµφωνα µε προβλέψεις των ευρωπαϊκών οργανισµών, φαίνε-
ται ότι έχουν φτάσει ήδη στις σαράντα χιλιάδες από είκοσι χιλιά-
δες περίπου που ήταν. Δηλαδή, από είκοσι πέντε χιλιάδες που
ήταν έχουν φτάσει στις σαράντα χιλιάδες µέσα στα τρία τελευ-
ταία χρόνια.

Κατόπιν αυτών -και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- θα ήθελα να ρω-
τήσω τον κύριο Υπουργό τα εξής: Σε ποιες συγκεκριµένες δρά-
σεις θα προβεί η Κυβέρνηση και το Υπουργείο του για την
πρόληψη, κατ’ αρχάς, του φαινοµένου της έλλειψης στέγης αλλά
και για την αποκατάσταση των αστέγων στον κοινωνικό ιστό και
για την οικονοµική και κοινωνική ανακούφιση, εν πάση περιπτώ-
σει, των αστέγων για όσο διάστηµα βρίσκονται σε αυτήν την κα-
τάσταση; Για ποιο λόγο δεν έχουν µεριµνήσει η Κυβέρνηση και
το Υπουργείο για την αξιοποίηση στο έπακρο δυνατό προγραµ-
µάτων που υπάρχουν για ευάλωτες οµάδες του πληθυσµού και
χρηµατοδοτούνται από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταµείο και το
Ευρωπαϊκό Ταµείο Περιφερειακής Ανάπτυξης; Γιατί δεν αξιοποι-
ήθηκαν αυτά τα προγράµµατα για τους αστέγους; Σκοπεύει η
Κυβέρνηση να δηµιουργήσει το κατάλληλο θεσµικό πλαίσιο,
ώστε τα Υπουργεία σε συνεργασία µε τους φορείς της αυτοδιοί-
κησης, πρώτα από όλα, να κάνουν µια αξιόπιστη καταγραφή των
αναξιοποίητων δηµόσιων και δηµοτικών κτηρίων και εν συνεχεία,
ένα µέρος από αυτά να διατεθεί για την κάλυψη των αναγκών,
στεγαστικών και υγιεινής, των αστέγων, δηλαδή, κέντρα ηµέρας
για την κάλυψη αναγκών υγιεινής και άλλων υπηρεσιών στήριξής
τους και κοινωνικούς ξενώνες ανέργων για να κοιµούνται το
βράδυ, ειδικά το χειµώνα; Έχει προχωρήσει η καταγραφή των
αστέγων, όλων των αστέγων όµως; Ποιος είναι ο αριθµός τους;
Αν δεν έχει γίνει ή έχει γίνει µερικώς, σκέφτεται η Κυβέρνηση να
ολοκληρώσει αυτή την καταγραφή;

Και επειδή, κύριε Υπουργέ, δεν αποφεύγετε ποτέ να µου απαν-
τάτε και σε ερωτήσεις που είναι επίκαιρες, της ίδιας ηµέρας, εάν
προκύπτουν για το Υπουργείο -πάντα έχω µια απάντησή σας,
άλλο αν συµφωνούµε ή διαφωνούµε- δεν ξέρω αν µάθατε ότι
πριν δύο ώρες πήγε στο ΙΚΑ η πρώτη απόφαση για τους πεντα-
κόσιους που είναι του διαγωνισµού για την Αγροτική Τράπεζα.
Αυτό σηµαίνει ότι, αν την εφαρµόσει, θα έχουµε απολύσεις. Και
δεν είναι µόνο ότι θα χάσουν τη δουλειά τους οι άνθρωποι, αλλά
θα διαλυθεί και το ΙΚΑ και το ξέρετε καλύτερα και από εµένα και
από όλους τους συναδέλφους. Τι σκέφτεστε να κάνετε για να αν-
τιµετωπιστεί το ζήτηµα;

Με συγχωρείτε που σας ρωτώ, αλλά επειδή ξέρω ότι το χειρί-
ζεστε και έχετε γνώση του ζητήµατος και µας ακούν οι ενδιαφε-
ρόµενοι, καλό θα ήταν να έχουµε µια πρώτη απάντηση.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κύριος Υπουργός
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έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ξεκινώ, λέγοντας ότι
πάντα έχουν ενδιαφέρον οι κοινοβουλευτικοί διαξιφισµοί, µε την
καλή έννοια, µε τον καλό συνάδελφο κ. Στρατούλη και πάντα τα
θέµατα που θίγει και τα οποία µε χαρά έρχοµαι να απαντήσω,
έχουν µία κοινωνική διάσταση, αλλά και κάποιο κατεπείγον οπωσ-
δήποτε χαρακτήρα µε τον τρόπο που τα αναδεικνύει.

Εποµένως, θα αρχίσω από το τέλος, µια που όλη η Ελλάδα κι-
νείται στους ρυθµούς της 8Κ και της 9Κ προκήρυξης διαγωνι-
σµού, αυτών -δηλαδή της 9Κ- που, βάσει της απόφασης του
Διοικητικού Εφετείου, η πρόσληψή τους κρίθηκε αντισυνταγµα-
τική και από την άλλη, αυτών που προσέφυγαν στο Διοικητικό
Εφετείο, των επιτυχόντων στην 8Κ, που επισπεύδουν τη διαδικα-
σία. Θα ήθελα να πω το εξής.

Όντως πληροφορήθηκα και εγώ από το διοικητή του ΙΚΑ πριν
από µία ώρα, ότι κοινοποιήθηκε η απόφαση στο ίδρυµα από το
διοικητικό εφετείο και όχι µε πρωτοβουλία των επιτυχόντων της
8Κ. Η συµφωνία που έγινε χθες, Δευτέρα πρωί, σε συνάντηση
του διοικητή του ΙΚΑ µε τους νοµικούς παραστάτες των επιτυ-
χόντων 8Κ ήταν να δοθεί µία εβδοµάδα περιθώριο προκειµένου
να αναζητηθούν λύσεις. Αυτό σηµαίνει ότι ο χρόνος που έχουµε
στη διάθεσή µας µειώνεται δραµατικά. Όµως από εκεί και πέρα
ήδη ο διοικητής του ΙΚΑ έχει αποστείλει υπόµνηµα προς το
Υπουργείο µας, το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης και το
Υπουργείο Οικονοµικών δια του οποίου τεκµηριώνει ότι είναι
απαραίτητη τόσο η διατήρηση των θέσεων εργασίας των 9Κ όσο
και η πρόσληψη των επιτυχόντων στην 8Κ.

Αυτό βέβαια θα πρέπει να τύχει της ανάλογης επεξεργασίας
γιατί είναι πρωτίστως και οικονοµικό πρόβληµα. Θεωρώ ότι θα
διαβιβαστεί και σε ανώτερα κυβερνητικά επίπεδα και θεωρώ ότι
τις επόµενες ηµέρες θα έχουµε εξελίξεις, οριστική δηλαδή επί-
λυση του θέµατος.

Είπα εχθές και µερίδα του Τύπου µε χαρακτήρισε σήµερα ανα-
κόλουθο ότι δεν µπορεί να έρθουµε εµείς και να νοµοθετήσουµε
– έτσι σας το είχα πει πριν από µία εβδοµάδα όταν το είχαµε
πρωτοσυζητήσει- εναντίον µίας δικαστικής απόφασης και µάλι-
στα διοικητικού Εφετείου που θέτει ζήτηµα αντισυνταγµατικότη-
τας της συγκεκριµένης πρόσληψης. Δεν µπορούµε δηλαδή να
πούµε εµείς «όχι αίρουµε το ζήτηµα αντισυνταγµατικότητας, για
εµάς είναι όλα καλά». Υπάρχουν όµως οι δρόµοι για να εξευρεθεί
λύση και οι δρόµοι αυτοί οπωσδήποτε έχουν να κάνουν µε µία
πολιτική διευθέτηση. Και το αφήνουµε εκεί διότι νοµίζω πως τις
επόµενες ηµέρες θα έχουµε εξελίξεις αφού η βούληση του ιδρύ-
µατος, εκπεφρασµένη πλέον, είναι να διατηρηθούν οι θέσεις ερ-
γασίας, αλλά να συµπληρωθούν και µε τους 8Κ.

Τώρα από εκεί και πέρα, κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε
λίγο, έχουµε άνεση χρόνου θεωρώ γιατί µπαίνουµε στο κυρίως
θέµα, τους άστεγους. 

Λοιπόν, όσον αφορά την ύπαρξη ή ανυπαρξία πολιτικής από
πλευράς Κυβέρνησης, θα ήθελα να πω ότι µε αυτά που θα ανα-
λύσω θα δείτε ότι υπάρχει πολιτική και υπάρχει και σχέδιο. Τα
προβλήµατα υπάρχουν επίσης οξυµένα και κάθε µέρα που περ-
νάει θα έλεγα ότι µεγαλώνουν, καθώς µπαίνουµε πλέον στην
καρδιά του χειµώνα και αρχίζουν να σφίγγουν και τα κρύα. Από
εκεί και πέρα όµως έχουν προβλεφθεί ενέργειες. 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά µία εγκύκλιο που υπέγραψα ο
ίδιος, ο οµιλών, την 1-11-2012 µε θέµα «παροχή κατευθύνσεων
για την προστασία αστέγων κατά την περίοδο του χειµώνα».
Απευθύνεται στην Κεντρική Ένωση Δήµων της Ελλάδας και βέ-
βαια µε την παράκληση να αποσταλεί σε όλους τους δήµους της
χώρας. Ήδη οι δήµαρχοι την έχουν πάρει. Εκεί παρακαλούµε –
διαβάζω από το κείµενο-  για τον ορισµό κλειστών θερµαινοµέ-
νων κτηρίων στους δήµους, τα οποία θα είναι διαθέσιµα για
προσωρινή φιλοξενία αστέγων και προσβάσιµα σε εικοσιτετρά-
ωρη βάση κατά τις ηµέρες µε ιδιαίτερα χαµηλές θερµοκρασίες.
Είναι µία πρώτη προσπάθεια προετοιµασίας, αν θέλετε, για να
είναι οι τοπικές αυτοδιοικητικές δοµές έτοιµες να υποδεχθούνε
αστέγους όταν θα µπει για τα καλά ο χειµώνας. 

Επίσης, δίνουµε κατευθύνσεις για την αποτελεσµατικότερη
λειτουργία της δράσης και συνιστούµε για παράδειγµα την επι-

λογή του κτηρίου, τον ορισµό υπαλλήλου που θα χειριστεί το
θέµα, τη διαθεσιµότητα επαρκούς αριθµού σε κουβέρτες ή και
υπνόσακους, τη διάθεση ζεστών ροφηµάτων, ή όπου είναι εφι-
κτό, ατοµικών ειδών υγιεινής, την ενηµέρωση και διασύνδεση
των αστέγων µε υπηρεσίες παροχής δωρεάν γευµάτων, για πα-
ράδειγµα τα κέντρα σίτισης αστέγων, καθώς επίσης και τη συγ-
κρότηση οµάδας υποστήριξης της δράσης µέσα από την τοπική
κοινωνία, τη δηµοσιοποίηση της δράσης µε κάθε πρόσφορο
µέσο προκειµένου να ενηµερωθεί η οµάδα στόχος και βέβαια να
ενεργοποιηθούν και οι εθελοντές. 

Καταθέτω στα Πρακτικά την εγκύκλιο η οποία έχει να κάνει µε
την προσπάθεια της διοίκησης δια του Υπουργείου να προλάβει
δύσκολες εξελίξεις. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, καταθέτει για
τα Πρακτικά την προαναφερθείσα εγκύκλιο, η οποία βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Από εκεί και πέρα και σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης η Ελ-
λάδα έχει ήδη προβεί σε ενέργειες ανάδειξης του ζητήµατος όχι
µόνο της στέγασης αλλά και της θέρµανσης προκειµένου να
συµπεριληφθούν ως χρηµατοδοτούµενες δράσεις από το Ταµείο
Ευρωπαϊκής Βοήθειας προς τους απόρους. 

Στην πρόσφατη συνεδρίαση της Οµάδας Κοινωνικών Θεµάτων
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, στις 23 Νοεµβρίου 2012, η Ελλάδα
όπως και µεγάλη πλειοψηφία των κρατών-µελών εξέφρασαν θε-
τική άποψη για την ανάγκη υιοθέτησης πρότασης της Επιτροπής
λόγω της επικρατούσας οικονοµικής κατάστασης στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, δηλαδή να στηριχθεί όχι µόνο η στέγαση αλλά και
η θέρµανση αδύναµων κοινωνικά οµάδων, ευπαθών οµάδων. 

Η Ελλάδα επισήµανε βέβαια ότι στη συγκεκριµένη πρόταση
δεν γίνεται αναφορά στην ανάγκη θέρµανσης για απόρους και
δεσµεύθηκε διά των παραστατών της ότι θα αναλάβει πρωτοβου-
λία, προκειµένου να συµπεριληφθεί και η θέρµανση όπως και η
στέγαση στις δράσεις. 

Εποµένως, έχουµε δεσµευθεί ότι θα αναλάβουµε σχεδιασµό,
για να πάµε µετά να ζητήσουµε και χρηµατοδότηση. Βλέπετε,
ενώ κάποτε πηγαίναµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και λέγαµε
«φέρτε µας λεφτά για να κάνουµε πολιτικές», τώρα αντιστρέφε-
ται το ζητούµενο. Τώρα πρέπει να προτείνουµε πολιτικές. Το κά-
ναµε µε το «Βοήθεια στο Σπίτι» και το διάδοχο «Κατ’ οίκον φρο-
ντίδα», προκειµένου να έχουµε δικαίωµα να χρηµατοδοτηθούµε.

Αυτή είναι η πρόθεσή µας και θα πω και κάποια άλλα ενδιαφέ-
ροντα στη δευτερολογία που αποδεικνύουν, κύριε συνάδελφε,
ότι παρά το γεγονός πως το πρόβληµα είναι οξύ και θα γίνεται
οξύτερο όσο µπαίνουµε στο χειµώνα και όσο η ύφεση δηµιουργεί
νέους απόρους και ενδεχοµένως άστεγους, παρά ταύτα προσπα-
θούµε υπό τις δύσκολες αυτές συνθήκες να βρούµε λύσεις. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Υπουργέ,

οφείλω να πω ότι είστε ένας συνεπής κοινοβουλευτικός και είστε
πάντα εδώ να απαντάτε στους Βουλευτές. Αυτή είναι η καλή
πλευρά. Η κακή πλευρά είναι ότι πραγµατικά παραβιάζετε πάντα
τον Κανονισµό λέγοντας πάρα-πάρα πολλά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι η τελευταία
ερώτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Στρατούλη, η
ερώτησή σας που συζητείται τώρα είναι η τελευταία ερώτηση,
αλλά ο κ. Παναγιωτόπουλος είναι ένας Υπουργός, ο οποίος ναι
µεν είναι εδώ και είναι συνεπής κοινοβουλευτικός, αλλά δεν τηρεί
ποτέ τα χρονικά όρια του Κανονισµού. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για να είµαι ει-
λικρινής, δεν έχω κανένα πρόβληµα που παραβίασε σήµερα ο
κύριος Υπουργός τον Κανονισµό, ...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ούτε εγώ έχω, αλλά
δεν καταλάβατε...

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: ...γιατί τοποθετήθηκε για ένα ζή-
τηµα που απασχολεί εκατοντάδες οικογένειες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Στρατούλη, ο
κάθε Βουλευτής θεωρεί ότι η δική του ερώτηση είναι η καλύτερη. 

Ορίστε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΔ’ - 4 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2012                                                                                          5115



ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Απάντησε σε δυο ερωτήσεις
συνδυαστικά, για να είµαι δίκαιος!

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, θα αρχίσω από το πρώτο που
θίξατε –σας άκουσα πολύ προσεκτικά- το ζήτηµα του διαγωνι-
σµού των πεντακοσίων που είχαν πετύχει στην Αγροτική και ερ-
γάζονται στο ΙΚΑ εδώ και καιρό και για το ζήτηµα όσων πέτυχαν
στο διαγωνισµό 8Κ, τα οκτακόσια άτοµα που δεν έχουν ακόµη
προσληφθεί στο ΙΚΑ. 

Σηµειώνουµε τη θέση του διοικητή του ΙΚΑ και το υπόµνηµα
το οποίο σας έστειλε, ότι πρέπει να τακτοποιηθούν και οι δύο πε-
ριπτώσεις, µιας και το ΙΚΑ έχει, όπως γνωρίζετε –παρά και την
περικοπή που είχε γίνει από το νόµο του κ. Ρέππα- δύο χιλιάδες
εξακόσιες κενές οργανικές θέσεις και εκκρεµούν µήνες και µήνες
να βγουν οι συντάξεις. Αν ένας κόσµος προσανατολιστεί στις
υπηρεσίες έκδοσης των συντάξεων και ανακεφαλαίωσης των εν-
σήµων, µπορεί να έχουµε αποτελέσµατα. 

Σύµπασα η Κοινοβουλευτική µας Οµάδα και ο Πρόεδρός της,
ο κ. Τσίπρας, θέλουµε να συµβάλουµε µε όποιον τρόπο και να
πιέσουµε σε αυτήν την κατεύθυνση. Έχουµε ετοιµάσει µια τρο-
πολογία που καταθέσαµε για σχετικό νοµοσχέδιο όχι του Υπουρ-
γείου Εργασίας αλλά του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης που θα συζητηθεί αύριο, το οποίο είναι σχετικό µε επικύ-
ρωση διεθνούς συµφωνίας µε την Εσθονία, επειδή πρέπει να κι-
νηθούµε γρήγορα. 

Αύριο πρωί-πρωί θα έχετε στο Γραφείο σας αυτήν την τροπο-
λογία όχι µε την έννοια να περάσει αυτή επειδή την κάναµε εµείς,
απλώς να συµβάλουµε στην όποια ρύθµιση πρέπει να προωθήσει
και η Κυβέρνηση έστω µε δική της διατύπωση, µε δική της τρο-
πολογία ή µε όποιον άλλον τρόπο. 

Εµείς κάναµε την ερώτηση για το κατά πόσο αξιοποιείται η
χρηµατοδότηση που δίνει το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταµείο και το
Ευρωπαϊκό Ταµείο Περιφερειακής Ανάπτυξης και για προγράµ-
µατα αστέγων, γιατί είχε κάνει µια ερώτηση πριν λίγους µήνες ο
Νίκος Χουντής, ο Ευρωβουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ στην Ευρωβουλή
και η απάντηση που είχε πάρει είναι ότι υπάρχουν µεν τα προ-
γράµµατα και οι δυνατότητες, αλλά δεν έχει εξαντλήσει η ελλη-
νική Κυβέρνηση –και η σηµερινή και η προηγούµενη- όλα τα
περιθώρια. 

Επίσης, είχαµε ενηµερωθεί ότι υπάρχει και ένα πρόγραµµα
στο πλαίσιο της ανάπτυξης του ανθρώπινου δυναµικού που θα
µπορούσε να αξιοποιηθεί για τους αστέγους, το οποίο ήταν για
την ψυχική υγεία. Επιπλέον, απάντησαν στον κ. Χουντή ότι είχαν
απορροφηθεί µέχρι τον Ιούνιο του 2012 µόνο 10 εκατοµµύρια
ευρώ, ενώ το πρόγραµµα είναι 241 εκατοµµύρια ευρώ. Υπάρχουν
δηλαδή και άλλα χρήµατα που είναι δυνατόν να απορροφηθούν
και να διατεθούν πραγµατικά –µέσω και της στήριξης της ψυχι-
κής υγείας, γιατί οι περισσότεροι από τους αστέγους έχουν και
τέτοια προβλήµατα- για τη στήριξη των αστέγων. 

Μέχρι σήµερα οι πολιτικές που υπήρχαν για τους άστεγους
ήταν κυρίως φιλανθρωπικού τύπου. Δεν υπήρχαν πολιτικές για
την πρόληψη του φαινοµένου. Υπήρξε βέβαια µια διάταξη στο
άρθρο 29 του ν.4052/2012, παράγραφος 3, σύµφωνα µε την
οποία προβλέπονταν έκδοση κοινής υπουργικής απόφασης για
καταγραφή κατ’ αρχάς των αστέγων και κατά δεύτερον για δη-
µιουργία κέντρων ηµέρας που θα υποδέχονται τους αστέγους
για την υγιεινή τους, αλλά και ξενώνες αστέγων για το βράδυ. 

Όµως, κύριε Υπουργέ, δεν έχει εκδοθεί ακόµα αυτή η κοινή
υπουργική απόφαση. Και το πρόβληµα δεν λύνεται µόνο µε την
καταγραφή. Πρέπει να λυθεί ώστε να έχουµε αυτές τις κοινωνι-
κές δοµές που είπαµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Ένα µεγάλο µέρος της στεγαστικής συνδροµής έχει µεταφερ-

θεί σε δήµους, οι οποίοι λόγω της άσχηµης οικονοµικής τους κα-
τάστασης δεν µπορούν να αντεπεξέλθουν, δεδοµένου ότι η
κρίση έχει πάρει εξαιρετικές διαστάσεις. Οι πολιτικές του µνη-
µονίου δηµιουργούν πρόσθετες δυσκολίες και επειδή σε σύν-
τοµο διάστηµα µπαίνει ο χειµώνας, γεγονός που θα επιδεινώσει,
όπως είπατε και εσείς, περαιτέρω τις συνθήκες διαβίωσης των
αστέγων, πρέπει η Κυβέρνηση -κατά τη γνώµη µας- να κινηθεί

πολύ πιο γρήγορα και αποτελεσµατικά, ώστε να υλοποιηθεί και
η συνταγµατική πρόβλεψη του άρθρου 21, παράγραφος 4, που
λέει ότι πρέπει να στηρίζονται όσοι δεν διαθέτουν στέγη. 

Υπάρχουν εκατοντάδες αναξιοποίητα δηµόσια και δηµοτικά
κτήρια -και το ξέρετε- κύριε Υπουργέ, τα οποία θα µπορούσαν
να χρησιµοποιηθούν για την κάλυψη των αναγκών των αστέγων.
Εν όψει του χειµώνα πρέπει να βγει, κατά τη γνώµη µας, το τα-
χύτερο δυνατό η κοινή υπουργική απόφαση που προβλέπεται,
όπως είπα, στην παράγραφο 3 του άρθρου 29 του ν.4052/2012,
για να δηµιουργηθούν σε αυτά τα κτήρια κέντρα υποδοχής για
την ηµέρα για τους αστέγους και κοινωνικοί ξενώνες για να κοι-
µούνται το βράδυ. 

Επίσης, χθες, κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, και όχι αύριο
θα πρέπει η Κυβέρνηση να προχωρήσει και να στηρίξει οικονο-
µικά τη λειτουργία και άλλων κοινωνικών δοµών άµεσης αντιµε-
τώπισης της φτώχειας, δηλαδή στήριξης και των αστέγων, όπως
κοινωνικά παντοπωλεία, συσσίτια, κοινωνικά ιατρεία, κοινωνικά
φαρµακεία, υπνωτήρια, δηµοτικούς λαχανόκηπους, τράπεζες
χρόνου και άλλες δοµές κοινωνικής στήριξης που θα βοηθούσαν
και τους αστέγους και άλλους που έχουν περιπέσει σε φτώχεια,
όπως και τους ανέργους σε αυτή την πολύ κρίσιµη περίοδο. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός κ. Παναγιωτόπουλος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι
σύντοµος. 

Δεν θα µπορούσα να αναπτύξω και τα σχετικά για την αντιµε-
τώπιση των αστέγων από τα Υπουργεία Παιδείας, Υγείας κ.λπ..
Θα πω µόνο για όσα αφορούν το Υπουργείο Εργασίας. Όλες
αυτές οι ενέργειες καλύπτουν και άλλα υπουργεία. Όντως κάπως
έτσι είναι, κύριε συνάδελφε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Για το δικό σας. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Το δικό µου, ακριβώς.
Τι να κάνουµε; Είναι µεγάλα τα προβλήµατα, πρέπει να είναι λίγο
µεγάλες και οι απαντήσεις! 

Όπως λέτε, κύριε συνάδελφε, υπάρχει όντως νέα προγραµµα-
τική περίοδος 2014-2020, η οποία σχεδιάζεται τώρα. Εποµένως,
πρέπει να κατέβουµε µε προτάσεις για να διεκδικήσουµε. Υπάρ-
χει όµως και η τρέχουσα. 

Στο πλαίσιο του ΕΠΑΝΑΔ, του Επιχειρησιακού Προγράµµατος
Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναµικού της τρέχουσας προγραµµα-
τικής περιόδου προβλέπονται παρεµβάσεις που αποσκοπούν
στην πλήρη ενσωµάτωση του συνόλου του ανθρώπινου δυναµι-
κού σε κοινωνία ίσων ευκαιριών και αφορούν και σε άτοµα που
ανήκουν σε ευπαθείς κοινωνικά οµάδες, ΕΚΟ, µεταξύ των οποίων
και οι άστεγοι. 

Έχει σχεδιαστεί η ειδική δράση για τη λειτουργία κοινωνικών
δοµών άµεσης αντιµετώπισης της φτώχειας. Αυτή, όπως λέτε,
περιλαµβάνει υπο-δράσεις για λειτουργία κοινωνικών παντοπω-
λείων, δοµών παροχής συσσιτίων, κοινωνικών φαρµακείων και
ανοιχτών κέντρων υποδοχής αστέγων µεταξύ άλλων. Στη χώρα
αυτή τη στιγµή έχουν ενταχθεί και αναµένεται η υλοποίηση
τριάντα τεσσάρων συνολικά έργων στα πλαίσια της τρέχουσας
προγραµµατικής περιόδου. 

Από εκεί και πέρα, όπως σας είπα, από το Φεβρουάριο του
2012 η Γενική Διεύθυνση Πρόνοιας του Υπουργείου Εργασίας
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και συγκεκριµένα η Διεύ-
θυνση Κοινωνικής Αντίληψης και Αλληλεγγύης έχει απευθύνει κά-
λεσµα σε συναρµόδια Υπουργεία, εµπλεκόµενους δηµόσιους
φορείς και σε φορείς της κοινωνίας των πολιτών, µε στόχο τη
σύσταση επιτροπής για τη διερεύνηση τρόπων αντιµετώπισης
του προβλήµατος των αστέγων. 

Έχει συσταθεί αυτή η επιτροπή, έχει γίνει η σχετική διαβού-
λευση, έχουν γίνει εισηγήσεις και έχει συνταχθεί σχέδιο προδια-
γραφών για τα ανοικτά κέντρα ηµέρας και για τους κοινωνικούς
ξενώνες των αστέγων. Αφού λάβει τη σύµφωνη γνώµη των συ-
ναρµοδίων διευθύνσεων του Υπουργείου Υγείας, θα προωθηθεί
για υπογραφές µε τη µορφή ΚΥΑ. Όντως είναι σε αναµονή και
πρέπει να προκύψει η ΚΥΑ που θα ρυθµίζει το ζήτηµα για τα κέν-
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τρα ηµέρας που προσφέρουν αρκετές υπηρεσίες, ιδίως όσον
αφορά σε ανάγκες προσωπικής υγιεινής και άλλες υπηρεσίες
υποστήριξης και συµβουλευτικής ψυχοκοινωνικής στήριξης των
αστέγων. Από εκεί και πέρα το οργανωµένο σύστηµα για τη συλ-
λογή στατιστικών στοιχείων για την έλλειψη στέγης δεν υπάρχει
στη χώρα. 

Υπάρχει και δυσκολία προσέγγισης των αστέγων, λόγω κοινω-
νικής αποµόνωσης. Υπάρχει ένας αριθµός που αυξοµειώνεται –
µάλλον αυξάνεται, θα έλεγα εγώ- και δυσκολεύει σε µεγάλο
βαθµό την έρευνα και την τήρηση αξιόπιστων στατιστικών στοι-
χείων. Εµείς τα έχουµε ζητήσει. Έχει ανατεθεί στις πρώην νο-
µαρχιακές αυτοδιοικήσεις της χώρας η καταγραφή των αστέγων
από τις προνοιακές δοµές. Έχει βγει ένα νούµερο που είναι γύρω
στα είκοσι ένα χιλιάδες και κάτι άτοµα. Αυτή η ενέργεια έχει γίνει
εδώ και δύο χρόνια. Οπωσδήποτε θα έχει αυξηθεί τώρα. Σί-
γουρα, όµως, θα πρέπει να βρούµε ένα καλύτερο σύστηµα και
γίνονται ενέργειες επ’ αυτού. 

Τελειώνοντας -και θα είµαι πιο σύντοµος απ’ ό,τι ίσως θα πε-
ριµένατε, κύριε Πρόεδρε- νοµίζω ότι θα ήθελα να κλείσω µε το
εξής, όσον αφορά αυτές τις ενέργειες. 

Σας είπα για την πρόσκληση από τη Διεύθυνση Κοινωνικής Αν-
τίληψης και Αλληλεγγύης της Γενικής Γραµµατείας Πρόνοιας
προς τα συναρµόδια Υπουργεία και φορείς. Επίσης, σας είπα για
την εγκύκλιο που εκδώσαµε την 1η Νοεµβρίου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Θα σας πω και για τη σύσκεψη που έγινε σήµερα 4 Δεκεµβρίου
2012 στη Γενική Γραµµατεία Πρόνοιας µε αντιπροσωπεία του
Δήµου Αθηναίων, µε το ΕΚΑ, το Εθνικό Κέντρο Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης -σηµαντικό θα έλεγα εργαλείο για την υλοποίηση κοι-
νωνικών πολιτικών στη χώρα- και µε κάποιους εκπροσώπους

ΜΚΟ για την αντιµετώπιση του ζητήµατος των αστέγων στην
Αθήνα. Οπωσδήποτε δηµιουργείται µια οµάδα εργασίας που θα
αναλάβει να συντονίσει τις δράσεις που σας περιέγραψα. 

Και βέβαια, την επόµενη εβδοµάδα –κατά πάσα πιθανότητα
την Τρίτη- θα υπάρξει και µια συνάντηση µε το Δήµαρχο Αθη-
ναίων, τη Γενική Γραµµατέα Πρόνοιας και εµένα, προκειµένου να
δούµε πώς θα αντιµετωπιστεί σε επίπεδο Αθήνας αυτό το ζή-
τηµα. 

Όπως σας είπα, αυτό που πρέπει να µείνει από αυτήν τη συ-
ζήτηση είναι ότι πραγµατικά υπάρχουν πολλά που µπορούµε να
κάνουµε σε στρατηγικό και επιτελικό επίπεδο, ιδίως όσον αφορά
την προσέλκυση χρηµατοδότησης από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό
Ταµείο για να στηριχθούν αυτές οι δοµές. Όµως, υπάρχουν και
ενέργειες σε κυβερνητικό, ακόµα και αυτοδιοικητικό επίπεδο,
προκειµένου να συντονιστούν οι δράσεις που θα προσπαθή-
σουµε να ελέγξουµε και όχι να εξαλείψουµε. Μακάρι να ήταν
τόσο απλά τα πράγµατα γι’ αυτό το σηµαντικό κοινωνικό πρό-
βληµα µέσα στο χειµώνα που διανύουµε. 

Σας ευχαριστώ και είµαστε στη διάθεσή σας και για τις δικές
σας προτάσεις και υποδείξεις που είναι πάντα χρήσιµες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Υπουργέ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
αναφορών και ερωτήσεων. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.02’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τετάρτη 5 Δεκεµβρίου 2012 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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